
Ajuntament de Palafrugell

ACTA  SESSIÓ  ORDINÀRIA  DEL  PLE  DE  L'AJUNTAMENT  DEL  DIA  25  DE
SETEMBRE DE 2012 

Núm.: PLE2012/8
Dia i hora: 25/09/2012 19:30:00
Lloc: Sala de Plens

Assistents

Alcalde Senyor JULI FERNÁNDEZ IRUELA
Regidor Senyor XAVIER ROCAS GUTIÉRREZ
Regidora Senyora JUDIT ZARAGOZA LLIRINÓS
Regidor Senyor JOAQUIM VENCELLS SERRA
Regidora Senyora MARGARITA MAURI JUNQUÉ
Regidor Senyor XAVIER RANGEL MARTÍNEZ
Tinent d'Alcalde Senyor ALBERT GÓMEZ CASAS
Regidor Senyor FREDERIC PRATS ESTEVE
Regidora Senyora MARIA TERESA FRIGOLA BORRÀS
Regidor Senyor LLUÍS PUJOL MASCORT
Regidora Senyora BEGONYA MONTALBAN VILAS
Regidor Senyora SERGI SABRIÀ BENITO
Regidor Senyor XAVIER VILÀ BONMATÍ
Regidor Senyor MÀRIUS LLEDÓ SALVADOR
Regidora Senyora CARME FARRARONS TURRÓ
Regidora Senyora NÚRIA RIVAS MASCARÓS
Regidor Senyor GUILLEM GENOVER RIBAS
Regidora Senyora ANA RECIO LÓPEZ
Regidora Senyora LAURA GALIANA GARCIA
Regidor Senyora XAVIER RODRIGO LÓPEZ
Regidora Senyora EDUARD GUERRA CASTILLO
Secretari Senyor JORDI TURON SERRA
Interventor acctal. Senyor GUSTAU TAPIAS SOLÀ

A la Sala de Plens de la Casa Consistorial es reuneix el Ple de l'Ajuntament per fer
sessió Ordinària en primera convocatòria, essent dos quarts de vuit del vespre del dia
25 de setembre de 2012.

Hi assisteixen els que es relacionen al començament de l'acta.

La regidora senyora Begonya Montalban s'incorpora a la sessió a les set i quaranta
nou minuts del vespre, quan s'estava tractant el punt número 6 de l'ordre del dia.
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1.- LECTURA DE LA SESSIÓ ANTERIOR.- Aprovació.-
 
Tot  seguit  es  dóna per  llegida l’acta  de la  sessió  anterior,  corresponent  al  dia  28
d’agost  de 2012,  l’esborrany de la qual  ha estat  tramès a tots  els  membres de la
Corporació; i s’aprova.

 
2.- RESOLUCIONS DE L’ALCALDIA.- Coneixement.-

Es dóna compte,  a l’efecte d’assabentat,  de les Resolucions dictades per l’Alcalde
President, durant els següents períodes:
 
 Període compres entre el 24 d’agost de 2012 i el 21 de setembre de 2012, número

en ordre correlatiu creixent de la 2096/2012 a la 2319/2012.

3.-  SUBHASTA FINCA MUNICIPAL NÚMERO 6 SITUADA AL SECTOR Pa 1.20
PINEDA  GELIA,  DE  PALAFRUGELL.-  Aprovació  dels  plecs  i  convocatòria  de
licitació.-

Atesa la memòria de l’Alcalde-president de l’Ajuntament de Palafrugell, justificant la
conveniència i  oportunitat de procedir a l'alienació de la finca número 6, situada al
sector Pa 1.20 – Pineda Gelia,  propietat  de l’Ajuntament,  sense que en l'actualitat
compleixi cap finalitat d'interès públic o social, la venda de la qual està prevista amb el
fi  d'obtenir  recursos  per  finançar  obres  i  projectes  del  Capítol  VI  d’inversions  del
pressupost general de la corporació municipal per l’any 2012.
 
Atès  que  l'esmentada  finca  es  troba  qualificada  en  l'inventari  general  de  béns
municipals com a patrimonial, per la qual cosa pot ser alienada. 
 
Atès que la valoració pericial acreditativa de l'apreuament del bé és la següent: 
 
a)      Finca número 6, de superfície 1.300 m2: 280.057 euros + 21% d’IVA
 
L’esmentat valor no excedeix el 25% dels recursos ordinaris del pressupost consolidat
de la corporació.
 
Atès que l'alienació dels béns patrimonials s'ha de fer mitjançant subhasta pública,
d'acord amb el plec de clàusules administratives particulars que han de regir-la. 
 
Vistos els informes tècnics i jurídics emesos per l'arquitecte municipal i la secretaria
municipal, tots favorables a l'alienació projectada; el plec de clàusules administratives
particulars i els articles 193, 198, 199 i concordants de la Llei 8/1987, de 15 d'abril,
municipal i de règim local de Catalunya; 40, 41.3 i 42 del Reglament del patrimoni dels
ens  locals,  aprovat  pel  Decret  336/1988,  de  17  d'octubre  (amb  la  modificació
introduïda a l'article 40.1,c) pel 38 i annex 33 del Decret 144/1994, de 14 de juny, pel
qual es regulen i  s'adeqüen, d'acord amb la Llei 30/1992, de 26 de novembre, els
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procediments reglamentaris que afecten les matèries de règim local, entre d'altres); 5
la Llei 39/1988, de 28 de desembre, reguladora de les hisendes locals; Text refós de la
Llei de contractes del sector públic, aprovat pel Reial Decret Legislatiu 3/2011.

El Ple de l'Ajuntament acorda per unanimitat :

Primer.-  Alienar, mitjançant subhasta pública la finca número 6 situada al sector Pa
1.20 – Pineda Gelia, propietat de l'Ajuntament.
 
Segon.-  Aprovar el plec de clàusules administratives particulars que ha de regir la
subhasta, disposant la seva exposició al públic durant un termini de vint dies hàbils en
el tauler d'anuncis i en el Butlletí Oficial de la Província, perquè s'hi puguin presentar
reclamacions, les quals han de ser resoltes pel ple, així com prosseguir la resta de
tràmits de la subhasta. 
 
Tercer.- Donar compte d'aquesta proposta al Departament de Governació i Relacions
Institucionals  de  la  Generalitat  de  Catalunya,  abans  de  la  resolució  definitiva  de
l’acord, per donar compliment al que estableix l'article 40 del Reglament del patrimoni
dels ens locals. 
 
Quart.- Facultar l'alcalde d'aquest ajuntament perquè realitzi les actuacions que siguin
necessàries i subscrigui tots els documents oportuns, tant públics com privats, per a
l'efectivitat dels precedents acords. 
 
Cinquè.-  Condició específica: 
-  L’adquirent  es  compromet  a  sol.licitar  la  llicència d'obres de  l'edificació,  dins  del
termini màxim d'un any, des de l'atorgament de l'escriptura pública de compra-venda.

4.- ADHESIÓ A L'ANY EUROPEU DE L'ENVELLIMENT ACTIU I LA SOLIDARITAT
INTERGENERACIONAL.-Aprovació.-

Intervé la senyora Mauri manifestant que l'envelliment de la població és un dels reptes
importants als quals les societats actuals hauran de fer front en els propers anys. Ens
els  propers  20  o  25  anys,  la  població  de  gent  gran  continuarà  augmentant  més
ràpidament  que  cap  altre  grup  d'edat.  Aquest  creixement  exigirà  ajustaments
econòmics i socials pel que caldrà gestionar l'impacte que una població envellida pot
tenir.  La celebració d'aquest  any,  promogut  per la Unió europea,  l'Any europeu de
l'envelliment actiu i de la solidaritat intergeneracional, pretén conscienciar sobre aquest
fet, incidir en l'establiment d'un marc favorable a la creació de més oportunitats perquè
la gent gran pugui continuar treballant,  essent actius, mantenir-se saludable durant
més temps i pugui contribuir a la societat de moltes maneres. Instar als governs a
promoure  una generació  de  gent  gran sana,  activa  i  participativa,  una societat  on
s'aprofita  el  potencial  que  aquestes  persones  poden  aportar  al  desenvolupament
econòmic i  social,  i  com que compartim aquests objectius, per tant, ens adherim a
aquest manifest que fa la Unió Europea, de la celebració d'aquest any, i per això hem
elaborat un conjunt d'activitats. Unes activitats dissenyades des de diferents àmbits i
àrees de l'ajuntament, d'una manera transversal, juntament amb el Consell de la Gent
Gran,  amb  Associacions  de  Gent  Gran,  per  fer  una  participació  a  activitats  que
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promogui la participació activa de la gent gran i de les relacions intergeneracionals,
una  millora  del  benestar  i  de  la  salut  a  partir  de  l'envelliment  actiu  i  la  formació
contínua de la gent gran, i amb aquest objectiu, amb aquesta declaració, també volem
enviar un missatge de compromís, de futur, per continuar treballant per crear millors
oportunitats  per  les  persones,  combatre  l'exclusió  social  per  raó d'edat,  afavorir  la
participació activa a la societat i fomentar l'envelliment saludable.   

- senyora Rivas: ens alegrem d'aquesta adhesió, evidentment la compartim, només
faltaria, i coincidim plenament amb el contingut del manifest que ha tingut l'amabilitat,
la senyora Mauri, de llegir-nos, aquest manifest de la Unió europea. Li demanaríem
que ens facin arribar aquest conjunt d'activitats que han programat i li  demanaríem
també que ens hauria agradat poder-hi participar una mica a l'hora de dissenyar-les, i
que si encara som a temps de fer alguna proposta.

-  senyora  Mauri:  Les  activitats  que  varem presentar  a  la  Comissió  Informativa  de
Serveis a les Persones, les presentem oficialment el dia 1 d'octubre, que és el Dia
Internacional de la Gent Gran, és un acte que crec que protocol us ha enviat a tots els
partits i a totes les entitats, i si no és així s'hauria d'haver fet, i a més, amb el programa
de les activitats. Les activitats, evidentment, aquestes que fem aquest tercer trimestre
són per aprofitar aquest any 2013, però de fet, com que la nostra idea és promoure
aquest  envelliment amb activitats  futures,  a través del  Pla d'inclusió social,  d'altres
activitats, sereu tots convidats a participar en altres accions.

- senyor Vilà: Tal com ens varem manifestar a la Comissió Informativa, nosaltres hi
votarem  a  favor,  bàsicament  perquè  a  darrere  hi  ha  acompanyat  una  sèrie
d'actuacions i no és només aprovar un manifest, sinó que darrere, tal com explica la
regidora,hi ha unes actuacions que es duran a terme.

Tot seguit se sotmet a votació la proposta d'acord, per la qual cosa, en conseqüència:

Atès  que el 14 de setembre de 2011 el Parlament Europeu i el Consell de la Unió
Europea van  acordar  declarar  l’any  2012,  Any Europeu de  l’Envelliment  Actiu  i  la
Solidaritat Intergeneracional. 

Atès  que  la  societat  catalana,  i  per  tant,  la  palafrugellenca  està  vivint  un  procés
d’envelliment de la població molt significatiu. En els propers anys, la població europea
en  edat  de  treballar  començarà  a  disminuir,  mentre  que  el  grup  de  població  dels
majors de 60 anys seguirà augmentant,  a raó d’uns dos milions més de persones
d’edat avançada cada any. Actualment aquest sector de població representa el 21%
del nostre municipi.

Atès  que  aquest  fenòmen  té  especial  incidència  en  les  polítiques  municipals  que
representen  un  gran  repte  social  no  solament  per  satisfer  les  necessitats  de  la
població,  sinó  també  perquè  han  de  fomentar  un  envelliment  més  autònom  i
participatiu, així com un major reconeixement i incorporació del capital de la gent gran
a la vida dels municipis. 

Atès que és d’interés de l’interès de l’Ajuntament de Palafrugell  realitzar  accions i
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programes  per  afavorir  l’envelliment  actiu  de  la  població  i  la  solidaritat
intergeneracional, tant de forma directa com indirecta. 

El Ple de l'Ajuntament acorda per unanimitat :

Adherir-nos a l’Any Europeu de l’Envelliment  Actiu i  la  Solidaritat  Intergeneracional
2012, organitzat des del Parlament Europeu i el Consell de la Unió Europea, en nom
de l’Ajuntament de Palafrugell,  del  Consell  de la Gent  Gran i  de l’Esplai  de l’Obra
Social La Caixa, els objectius del qual són:
-    Sensibilitzar a la societat en general en relació a la importància de l’envelliment
actiu i  les seves diferents dimensions, i  a garantir  que se li  concedeix una posició
prominent a les agendes polítiques.
-    Estimular el debat i l’intercanvi d’informació i desenvolupar l’aprenentatge mutu per
a promoure polítiques d’envelliment actiu, identificar i difondre les bones pràctiques i
fomentar la cooperació i les sinèrgies.
-  Oferir un marc per assumir compromisos i realitzar accions concretes que permetin
desenvolupar solucions, polítiques i estratègies a llarg termini innovadores.
-   Promoure activitats que serveixin per a lluitar contra la discriminació per raó d’edat,
superar els estereotips relacionats amb l’edat i eliminar barreres, en particular en el
que respecte a l’ocupabilitat.

En aquest sentit, i amb l’objectiu de fer palès l’adhesió a la declaració d’any europeu,
l’Ajuntament de Palafrugell impulsarà durant el darrer trimestre de 2012, un programa
d’activitats,  organitzat  de  manera  transversal  per  diferents  àrees  municipals,
conjuntament amb el Consell de la Gent Gran de Palafrugell, la Fundació Palafrugell
Gent Gran i l’Esplai de l’Obra Social la Caixa de Palafrugell. 

5.- DECRETS I SENTÈNCIES REFERITS/DES A L’ÀREA D’URBANISME I OBRES.
Coneixement.-

Vist  el  decret dictat pel Jutjat  Contenciós Administratiu número 3 de Girona, en el
procediment abreujat número 165/2012, interposat per la senyora Rosa Janó Salom
contra la Resolució de l’Alcaldia de data 21 de febrer de 2012, en la qual s’acordava
desestimar  la  sol·licitud  efectuada  per  la  senyora  Rosa  Janó  Salom,  per  la  qual
demanava la impermeabilització de la junta entre la paret del seu habitatge situat al
carrer Tarongeta i la vorera, a fi i efecte d’evitar les filtracions d’aigua i humitats que es
produeixen  a  l’interior  del  seu  habitatge,  per  la  qual  es  té  per  desistida  a  la  part
recurrent i s’acorda l’arxiu de les actuacions.
 
Atesa la sentència dictada pel Jutjat Contenciós Administratiu número 2 de Girona en
el recurs ordinari número 85/2009, interposat pel senyor Norbert Francis Quiles contra
la Resolució de l’Alcaldia de data 17 de desembre de 2008, per la qual es va requerir a
Kim’s  Càmping,  SL  per  tal  que,  en  el  termini  d’un  mes,  iniciés  les  actuacions
encaminades a donar compliment al contingut de la llicència d’obres expedient 27/06, i
contra l’acord de la Junta Govern Local  pres en sessió celebrada el dia 13 de febrer
de 2009, que estimava parcialment la sol·licitud de Kim’s Càmping, SL i se li concedia
una pròrroga de la llicència d’obres, expedient 27/06, per la qual s’estima el recurs
contenciós administratiu interposat pel recurrent i es declara la nul·litat de ple dret dels
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actes impugnats ordenant a l’Ajuntament de Palafrugell que iniciï un procediment de
protecció de la legalitat urbanística per a restaurar la parcel·la de sòl no urbanitzable
alterada per  l’obertura  de camins per  part  de  Kim’s  Càmping,  SL.  Contra  aquesta
sentència es pot interposar recurs d’apel·lació.
 
Atès l’informe  pres  per  la  Comissió  informativa  d’urbanisme,  pla  de  barris,  obres
públiques, serveis municipals i medi ambient, a la sessió celebrada el 17 de setembre
de 2012.

El Ple de l'Ajuntament acorda per unanimitat :

Donar-se per assabentat dels esmentats decrets i sentències .

6.- AVANÇ DE LA REVISIÓ DEL POUM DE PALAFRUGELL. Aprovació.-

Intervé  el  senyor  Fernàndez  manifestant  que  aquest  és  un  punt  prou  important,
podríem dir  que és el  segon punt  que passem en relació  al  tema dels  treballs  de
revisió del nou Pla General. El primer va ser tot el programa de participació ciutadana.
Avui portem aquí aquest avanç, recordem que són treballs iniciats, entre altres coses,
com a conseqüència de la sentència que deixa nul el Pla general aprovat l'any 2006, i
que el govern, jo crec que en aquest cas, també una gran part del Consistori, pensem
que ha de ser una oportunitat per intentar refer uns treballs  que tampoc és que faci
massa temps que estan fets, es va aprovar l'any 2006, per tant,  l'antiguitat  que té
aquest POUM no és massa, si tenim en compte que l'anterior era de l'any 1983, quan
es  va  reformar,  per  aquests  plans  generals  es  fan  amb  la  idea  que  tinguin  una
continuïtat en el temps, més llarga, però és veritat que hi ha una sentència i per tant,
hem entès que el millor seria adaptar els criteris a la sentència i també al nou model de
creixement urbanístic.
Intentaré explicar alguna de les característiques que dóna aquest document, que com
dic  jo,  és  l'avanç,  que  és  aquest  que  ha  de  permetre  iniciar  tots  els  tràmits  de
participació ciutadana, aquell que ha de permetre demanar tots els informes, i per tant,
que ha d'acabar amb una aprovació inicial en aquest plenari, per tant, ara s'obre també
el període de debat, no només de les entitats, sinó també els grups polítics, i aquí el
meu compromís de treballar el temps que faci falta per arribar a un Pla, que com molt
bé diu la paraula, com que és un Pla que treballem sempre amb un horitzó de deu o
quinze anys vista, quant més consens polític tingui, millor. Per tant, el que es pretén,
entre altres coses, és primer adaptar-lo a la nova legislació, que ha anat sortint des de
l'última aprovació, però sobretot, és adaptar-lo al model de creixement. Pensem que el
model que es va fer en el seu moment, a l'any 2005 o 2006, es va fer en un context
que en aquest  moment  ja  no és vàlid,  i  per  tant  aprofiten  aquesta  revisió  del  Pla
general,  per  intentar  adequar-los  a  un  nou  cicle  econòmic  i  també  a  una  nova
tendència, una nova idea, que apunta a l'economia en clau local i jo m'atreviria fins i tot
a dir, en clau de país, per tant, intentar eliminar o reduir l'excessiva dependència del
sector  constructor  i  immobiliari,  i  intentar  apostar  per  activitats  més diverses  i  que
comportin més valor afegit. 
Contempla també la validació d'alguns criteris que es varen fer a l'any 2006, intentem
mirar  si  els criteris  que es varen fer  servir  en aquell  moment,  encara són vàlids,  i
alguns, evidentment, caldrà ajustar-los i corregir-los. 
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Com deia abans, permet aquest reajustament de model de creixement urbanístic,  i
bàsicament el que fem és intentar ajustar alguns sectors amb el que és la superfície, i
també transformar alguns usos i alhora reduir densitat de sectors, la qual cosa, fins i
tot  ens  permet  canviar  tipologia  d'habitatge,  per  tant,  hem  intentat  trobar  aquest
equilibri entre el plurifamiliar i l'unifamiliar, per tant, també ens ha de donar aquesta
nova idea o aquesta nova tendència de creixement urbanístic en el nostre municipi. 
Intentem també posar ordre al teixit urbà dins de la vila, amb aquest equilibri del que
ha  de  ser  la  construcció  típica  al  centre  del  poble,  per  intentar  crear  una  certa
uniformitat i mirar que aquest element estratègic també es consolidi. Es potencia la
matriu agrícola i de valor paisatgístic, incorporant novament el tema de l'avinguda del
Mar, per intentar tenir molt clar que és el que no s'hi podrà fer, entenem que més enllà
d'una protecció que ha de tenir, ha de ser una protecció activa, que tingui tothom clar
el que no es permetrà, que serà l'edificació d'habitatges residencials i, per tant, en tot
cas,  serà  qüestió  d'ordenar  el  que  en  aquest  moment  hi  ha,  com  a  usos,  però
evidentment  mai  serà un espai  per  poder  fer  cap activitat  de residència privada o
residencial. 
També intentem millorar l'eficàcia en el tema de la mobilitat, hi ha el Pla de mobilitat
aprovat  inicialment,  també intentar  recollir  les  directrius  que  en  aquest  cas  el  Pla
incorpora, i alhora també es procura que aquelles directius que han sortit també en el
que és la diagnosi del Pla estratègic de desenvolupament econòmic i social, que està
en  aquest  moment  en  tramitació,  i  de  participació  ciutadana,  també  incorporem
algunes de les directius.
Per tant,  és en avanç del Pla, que, com he dit  abans, és el  tret  de sortida,  és un
document de treball, a partir del qual caldrà fer aportacions tots els grups polítics, i
també la ciutadania que participi en els diferents espais de participació, i que ens ha
de donar  un horitzó nou pels  propers  deu o  quinze anys  del  model  urbanístic  de
Palafrugell. Es consolida el nou creixement a platges, a Llofriu i a Ermedàs, perquè
aquest  nou  creixement  també  es  va  continuar  l'any  2006,  i  aquí  pràcticament  no
toquem res, en tot cas, ajustarem una mica, però mai a l'alça. Per tant, un avanç del
Pla que redueix d'una manera substancial, tot i que segurament podríem avançar més,
i  espero que fruit  del  debat  polític  es pugui  anar una mica més enllà,  en el  tema
d'acotar fins i tot alguns elements de creixement que en aquest moment surten. Com a
Alcalde m'he compromís a fer el màxim diàleg i si algú pensa que hi ha alguna opció
d'ajustar-ho a la baixa, hi ha el compromís d'intentar estudiar-ho, analitzar-ho, amb
l'objectiu,  com  he  dit  abans,  que  surti  un  Pla  amb  un  ampli  consens  d'aquest
Consistori.

- senyora Rivas: com vostè deia iniciem un procés important, que és la revisió del Pla
General, i entenem que hem d'entendre aquest procés de revisió com una oportunitat,
i que l'hem d'entendre en positiu. Vostè deia que la seva antiguitat era recent, és així,
però també cal ressaltar i vostè també ho ha dit, que els canvis socials i econòmics
que han ocorregut durant aquesta antiguitat recent, són prou importants, crec que tot
això ens porta a pensar que, malgrat sigui una sentència que ens obligui a revisar el
Pla General, és una bona oportunitat pel municipi.
Nosaltres  el  votarem afirmativament  aquest  avanç,  però  el  votarem que sí  perquè
aquest avanç no comporta que el seu contingut tingui efectes vinculants i perquè la
seva competència és  fixar  les  bases mitjançant  les quals,  amb l'exposició  pública,
s'aportaran  els  suggeriments  i  les  observacions  a  considerar  en  el  procés  de
participació ciutadana. Per tant, entenem que el que votem no és vinculant, repeteixo,
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crec que ha de quedar molt clar, i que és el tret de sortida, juntament amb el que
varem votar amb el procés de participació ciutadana, d'aquest procés perquè la gent
pugui opinar. De les tres alternatives que es presenten són les que s'hauran de posar
a participació ciutadana, com vostès han dit, són les que s'hauran de treballar, i són
les  que,  potser,  no  quedaran  com surten  en  aquest  avanç,  sinó  que a  través  de
l'aportació  dels  grups i  dels  ciutadans i  ciutadanes de Palafrugell,  es  podran anar
modificant. Vull dir amb això, que no significa que des de l'entesa coincidim amb tots
els  punts  que  hi  ha  a  l'avanç,  i  per  tant,  estem oberts  a  que  s'obri  el  debat  i  a
participar-hi activament, igual que esperem que ho faci la resta de la població.
Així doncs, com els hi hem dit, el nostre vot d'aquest avanç, no vinculant, és favorable.

- senyor Sabrià: Bé, a nosaltres la música del discurs de l'Alcalde la compartim, però
tenim molts dubtes que el que ens estigui explicant l'alcalde es reflecteixi realment en
els papers que presentem avui, perquè tenim la sensació que no estem repensant
l'anterior POUM, i que per tant, no estem aprofitant una oportunitat que no esperàvem,
però que se'ns ha brindat en aquest moment, per adaptar-lo a un nou model econòmic,
per adaptar-lo a una situació en què en canvi amb el tema de la construcció és notable
i ho hem d'aprofitar com una oportunitat, i per tant, nosaltres tenim aquesta sensació,
que una mica el que estem fent és maquillar-lo i per tant, avui ens abstindrem, recollint
la mà estesa que deia l'alcalde, de dialogar-ho a partir d'aquí, però nosaltres tenim
dubtes, i com dic, en els últims dies, jo crec que la música del discurs de l'Alcalde ens
agrada més, perquè està parlant de deu anys o de quinze anys, que és el que sempre
havíem plantejat  des d'Esquerra,  i  no de vint  anys,  però en canvi  la  proposta que
varem veure  o  que se'ns  va presentar  la  setmana  passada per  part  dels  tècnics,
continuava parlant de vint anys, perquè creiem que és una oportunitat per guardar
territori de cares al futur, per no obrir-lo i per tant,  que toca ser valents i que toca
desclassificar per saber que passarà d'aquí quinze anys, i tornar-ne parlar i no haver-
nos fet mal, perquè és una experiència que hem tingut moltes vegades, i tot això, no
queda recollit. Ens hem posat d'acord, fins i tot, en alguns dels plantejaments inicials,
com és parlar d'aquests 30.000 habitants, que són els que podríem situar a l'any 2032,
tot i que nosaltres podríem estar parlant de 27.000 o 28.000 habitants, perquè ens
agradaria que el termini fos més curt, i  que estiguéssim parlant a una durada més
curta, podem fins i tot estar d'acord amb que els models familiars en els últims anys
han canviat i que per tant, fa uns anys comptàvem tres persones per habitatge i que
ara en puguem comptar-ne dues i mig, perquè crec que han augmentat de manera
exponencial les famílies unipersonals i per tant, això ha fet baixar la mitjana, però és
que si  analitzem la  proposta,  sobre  la  qual  crec  que  hem de treballar,  que  és  la
proposta dos, si  no ho recordo malament,  que és la que tots ens hem de prendre
seriosament, aquesta ens situa a l'entorn dels 4.000 habitatges nous, i per tant, quan
multipliquem això per 2 i mig, continuem estant amb unes possibilitats de creixement
molt per sobre dels 35.000, i per tant, aquells números que fem amb els quals fer el
càlcul d'on serem de cares al futur, no concorden amb la realitat, i per tant, creiem que
no estem aprofitant aquesta oportunitat, que no estem repensant aquest model, que no
estem acotant  el  futur,  per  tenir  l'oportunitat,  en un context  diferent,  de tornar-lo  a
pensar  d'aquí  a  quinze  anys.  No  tenim  en  compte  coses  que  per  nosaltres  són
importants, com és el nombre d'habitatges buits que tenim a dia d'avui, que tenim molt
ben estudiat, per tant, torno a dir el mateix, creiem que estem posant sobre la taula els
nostres dubtes, també tenim la mà estesa per continuar-ne parlant, ha sigut complicat
a les darreres setmanes, poder-nos trobar i poder-ne parlar abastament, però recollim
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aquesta voluntat de fer-ho, això sí, avui ens abstindrem perquè creiem que el punt de
partida, que no és vinculant, però que posem a disposició de la gent, ja hauria de fer
un pas més, i realment està pensat amb aquest criteri de canvi de model, aquesta
societat diferent que tots plegats volem construir i que expliquem, però que nosaltres
pensem que el paper, realment, que ens presenta el govern, no reflecteix tot això.

- senyor Fernàndez: En primer lloc agrair les intervencions dels dos portaveus que han
parlat, perquè és veritat que és un document previ, com aquí s'ha dit, només vincula
perquè iniciem el  procés  de  participació,  per  tant,  no  té  cap  vinculació  jurídica  al
respecte i és un document on es marquen les directrius bàsiques de sortida, millorable.
Jo crec que si s'han de millorar ha de ser a la baixa, el compromís que jo agafo és que
han de ser  a la  baixa,  tot  i  això,  mireu que hi  ha algun sector  que ha tingut  una
reducció al voltant del 40% de les possibilitats d'edificació, però també és veritat que hi
ha un tema que quan parlem d'estimacions de població o parlem de totes aquestes
coses són complicades d'estimar, perquè fins i tot ha passat alguna vegada que s'ha
aprovat un Pla Director, i al cap de dos anys ja ha estat sobrepassada la previsió de
deu anys vista. Tinguem en compte que aquí, per exemple, també parlem que hem de
complir, ens agradi o no, un Pla director parcial de comarques gironines, que defineix
Palafrugell com un espai de creixement potencial, per tant, jo crec que hi ha un ampli
consens en canviar el model, crec que en això hi estem tots d'acord, que ha de ser un
model més sostenible, per tant, segurament que cal definir nous models d'habitatges i
trobar aquest equilibri entre unifamiliar i plurifamiliar i això passa per reduir sectors i
també dins d'aquests reduir la densitat, per tant jo crec que estem parlant de coses
molt similars.
Segurament que hi ha matisos, i aquests són els que hem de ser capaços d'afrontar
en el procés que iniciem avui, fruit de les aportacions que puguin fer tota la gent que
participi, i també els grups polítics, el compromís meu és treballar per buscar aquest
gran consens, perquè un Pla General, com he dit abans, quan es fa, no es fa pensant
que el  govern que vingui  d'aquí a quatre anys el canviarà, no té cap sentit  que el
modifiqui, perquè si és així, crees una inseguretat jurídica i crees aquests canvis que
penso que està bé que en aquests moments, la gent també ens la demana aquesta
tranquil·litat, per tant ha de ser un horitzó d'uns deu o quinze anys, però fixeu-vos que
aquí, l'estimació que hi ha en algunes dades, parla de l'any 2032, algunes dades estan
estipulades a 20 anys. Tot això penso que és ajustable i la voluntat del govern és
treballar per treure un bon document, que ens permeti donar satisfacció, no tant al que
pot ser l'acord polític, sinó a tot el que la gent ens està demanant, penso que molta
gent s'ha adonat que el model que hem tingut en els últims anys, era segurament el
que calia per la gran demanda que hi havia però no era massa sostenible en el temps i
això ens ha portat on estem ara, i com molt bé deia la senyora Rivas, és veritat que
aquest  document  de  l'any  2006,  segurament  que  ningú  preveia  quan  el  varem
començar a fer a l'any 2004, el que ha passat al 2008 o 2009, ningú preveia aquesta
caiguda del sector, ningú ho tenia en compte. Però bé, aprofitem-ho això, aprofitem-ho
per redreçar la situació i anar cap el que deia el senyor Sabrià, en el sentit d'acotar les
línies de creixement d'aquest nou model urbanístic.

-  senyor Sabrià: Molt  breu, vostè nomenava el  Pla Director i  crec que tots hi  hem
treballat i sabem que en el Pla Director, més que els números, moltes vegades hi hem
de donar resposta a través de la memòria, per tant, tenim molts matisos a poder-hi fer.
Vostè parlava que ens distancien matisos, jo crec que hi ha més profunditat de base
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sobre la diferència, crec que hem avançat en alguns punts importants com l'avinguda
del Mar i la Colina del Sol, que han aparegut en les últimes reunions, que tots estem
d'acord que és la línia però també pensem que en alguns punts de partida hem d'anar
molt  més  a  fins,  i  continuem  pensant  que  algunes  parts  de  territori,  avui,  no  és
necessari obrir-les, i per tant, continuarem treballant en aquesta línia, o que ens queda
marge per treballar sobre el sòl rústic. Jo sí que l'insistiria sobre això, ens agrada més
com sona el seu discurs que com queda reflectit en el paper, perquè tot el document
parla de 20 anys, i avui vostè s'acosta més al que nosaltres dèiem dels 15 anys o dels
10 anys, que no té més sentit que dir que li hem de donar estabilitat, però la societat
pot ser molt diferent d'aquí quinze anys, i per tant, potser no tenim aquesta capacitat
de mirar que teníem en altres moments, i evidentment ningú pensa fer-ho a quatre o
en fer-ho a sis, o que s'hagi de canviar en els propers anys, però sí que crec que les
diferències avui són prou importants, i que per tant, el que ens queda és feina per fer i
que els grups majoritaris tinguem la capacitat de votar-ho.

Tot seguit se sotmet a votació la proposta d'acord, per la qual cosa, en conseqüència:

Vist  el document de l’Avanç de la Revisió del Pla d’Ordenació Urbanística Municipal
(POUM)  de  Palafrugell,  elaborat  per  l’equip  tècnic  de  l’Àrea  d’Urbanisme  de
l’Ajuntament, encapçalat per l’Arquitecte Cap de l’Àrea, el senyor Jordi Font Bel, i que
incorpora l’Informe de sostenibilitat ambiental preliminar, elaborat per LAVOLA, 1981,
SA, d’acord amb l’encàrrec municipal de la Junta de Govern Local de 5 d’abril de 2012.
 
Atès l’informe emès per  la  Comissió  informativa  d’urbanisme,  pla  de barris,  obres
públiques, serveis municipals i medi ambient, a la sessió celebrada el 17 de setembre
de 2012.
 
Atès l’informe conjunt  emès pel  Secretari  de la  Corporació,  el  senyor  Jordi  Turon
Serra, i per l’Assessora Jurídica Municipal, la senyora Júlia Giró Val, en data 21 de
setembre de 2012, quina transcripció literal és la següent:
 
“El  present  informe s'emet  amb caràcter  preceptiu a la  vista  del  que disposen els
articles 122. 5 e) 2ª i 47 de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases del
Règim Local,  que estableix  que per  a l'aprovació dels  instruments  de planejament
general cal un quòrum de votació especial (article 47.2, apartat ll) de la Llei reguladora
de les bases del règim local, modificat per la Llei 57/2003, de 16 de desembre, de
Mesures per a la modernització del govern local) i l'article 114.3 k) del Decret legislatiu
2/2003, de 28 d'abril, pel qual s'aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim
local de Catalunya.
 
D’acord amb el que determina l’article 106 del Decret 305/2006, de 18 de juliol, pel
qual  s’aprova el  Reglament  de la Llei  d’urbanisme,  per facilitar  la  participació dels
ciutadans  en  la  formulació  dels  plans  urbanístics,  prèviament  a  l’aprovació  inicial
l’Ajuntament  pot  acordar  publicar  i  sotmetre  a  informació  pública  avanços  dels
instruments de planejament urbanístic. Amb caràcter previ, aquest Ajuntament, en data
29 de maig de 2012 va aprovar i publicar el Programa de participació ciutadana, de
conformitat amb el que preveu l’article 105 del Decret 305/2006, de 18 de juliol.
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Aquest  avanç  de  planejament,  en  quan  al  contingut,  s’ajusta  a  les  previsions
normatives establertes a l’article 106.2 del Decret 305/2006, de 18 de juliol, en tant que
estableix que:
 
“106.2. L’avanç de l’instrument de planejament ha de contenir:
 
a) Els objectius i els criteris generals del pla
b) Una síntesi de les alternatives considerades i dels objectius i criteris urbanístics,
ambientals  o  socials  que  justifiquen  l’elecció  de  la  proposta  bàsica  sotmesa  a
informació pública.
c) La descripció de les característiques bàsiques de la proposta d’ordenació.
d)  Si  l’instrument  de  planejament  està  sotmès  a  avaluació  ambiental,  un  informe
ambiental preliminar per tal que l’òrgan ambiental pugui determinar l’amplitud, nivell de
detall i grau d’especificació de l’informe de sostenabilitat ambiental. Sens perjudici del
què  pugui  establir  la  normativa  sobre  avaluació  ambiental  de  plans  i  programes,
l’informe ambiental preliminar, quan es tracti del pla d’ordenació urbanística municipal,
ha de contenir els aspectes assenyalats en les lletres a i  b de l’article 70 d’aquest
reglament i, quan es tracti de plans urbanístics derivats, ha de contenir els aspectes
assenyalats en les lletres a i b de l’apartat 1 de l’article 100 d’aquest Reglament.”
 
L’article 70, en les lletres a i b, del Decret 305/2006, de 18 de juliol disposa:
 
“a) Determinació dels requeriments ambientals significatius en l’àmbit del pla, el què
inclou:
1r.- La descripció dels aspectes i elements ambientalment rellevants de l’àmbit objecte
de planejament i del seu entorn.
2n.  La  determinació  dels  objectius,  criteris  i  obligacions  de  protecció  ambiental,
aplicables  en  l’àmbit  del  pla,  establerts  en  la  normativa  internacional,  comunitària,
estatal, autonòmica o local, o en els instruments de planejament territorial, els plans
directors urbanístics o altres plans o programes aplicables.
3r.  La  definició  dels  objectius  i  criteris  ambientals  adoptats  en la  redacció  del  pla,
d’acord amb els requeriments ambientals assenyalats en les apartats anteriors i amb
els principis i directrius establerts als articles 3 i 9 de la Llei d’Urbanisme, els quals ha
de referir-se, entre d’altres aspectes, a la sostenibilitat global del model d’ordenació; al
cicle de l’aigua; a la biodiversitat  territorial,  la permeabilitat  ecològica i  el  patrimoni
natural;  a  la  qualitat  del  paisatge;  a  la  qualitat  de  l’ambient  atmosfèric;  i  a  la
contaminació acústica i lluminosa.
Aquest objectius ambientals han de ser formulats de forma jerarquitzada en funció del
seu grau d’importància relativa.
 
b)  Justificació  ambiental  de l’elecció  de l’alternativa  d’ordenació  proposada,  el  què
inclou:
1r. La descripció de les característiques de les alternatives considerades.
2n. L’anàlisi, per cada alternativa considerada, dels efectes globals i dels de les seves
determinacions estructurals, d’acord amb les objectius i criteris ambientals a què es
refereix l’apartat a), tercer paràgraf, d’aquest article.”
 
D’acord amb allò que disposa l’article 106.4 del Decret 305/2006, de 18 de juliol, la
publicació i subjecció a informació pública de l’avanç de pla és obligatòria en el cas de
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formulació o revisió del pla d’ordenació urbanística municipal, i cal que contingui les
mesures i actuacions previstes per tal de facilitar la divulgació i comprensió del Pla en
cadascuna de les seves fases.
 
Així mateix i de conformitat disposa l’article 86 bis 1.a) del Decret legislatiu 1/2010, de
3 d’agost, afegit per l’article 32  de la Llei 3/2012,  que textualment diu:
 
“1. L’avaluació ambiental dels instruments de planejament urbanístic que hi estiguin
sotmesos  d’acord  amb  la  legislació  en  matèria  d’avaluació  ambiental  de  plans  i
programes  s’integra  en  el  procediment  d’elaboració  dels  plans  urbanístics,  de
conformitat amb aquesta llei i amb el reglament que la desplega. Aquesta integració,
d’acord  amb  la  legislació  en  matèria  d’avaluació  ambiental  de  plans  i  programes,
comporta necessàriament les actuacions següents:
 
a)      L’elaboració,  per  l’òrgan o  la  persona que promogui  el  pla,  d’un  informe de
sostenibilitat ambiental preliminar i el lliurament d’aquest informe a l’òrgan ambiental
perquè emeti el document de referència, havent efectuat les consultes necessàries.
L’òrgan  promotor  del  pla  pot  dur  a  terme  aquestes  consultes  si  és  part  de
l’Administració de la Generalitat i ho comunica prèviament a l’òrgan ambiental. 
La direcció general competent  en matèria d’ordenació del  territori  i  d’urbanisme ha
d’elaborar l’informe territorial  i  urbanístic  sobre l’avanç del  pla,  i  l’ha de trametre a
l’òrgan competent en matèria ambiental perquè l’incorpori al document de referència”
 
En conseqüència, a criteri dels sotasignants, es pot aprovar aquest Avanç de Pla a la
propera sessió plenària, d’acord amb el que disposa l’article 106 del Decret 305/2006,
de 18 de juliol.
 
De conformitat amb el que estableixen els articles 23 i 106.4 del Decret 305/2006, de
18  de  juliol,  cal  exposar  a  informació  pública  l’avanç  de  planejament  del  Pla
d’Ordenació  Urbanística  Municipal  de  Palafrugell  aprovat  durant  un termini  de dos
mesos mitjançant  la  publicació  d’aquest  acord  al  Diari  Oficial  de  la  Generalitat  de
Catalunya, al Butlletí Oficial de la Província de Girona i en els dos diaris de difusió de
la província i a la pàgina web municipal i al tauler d’anuncis municipal, sense perjudici
de  l’adopció  de qualsevol  altra  mesura de  divulgació  o  publicitat  que  es  consideri
adient, per tal que tot aquell interessat pugui examinar-lo, formular les consultes que
estimi  oportunes  i  presentar  quantes  aportacions,  suggeriments  o  reclamacions
consideri adients.
 
Procedeix,  de conformitat  disposa l’article 86 bis del  Decret legislatiu 1/2010,  de 3
d’agost, modificat per la Llei 3/2012,  trametre una còpia de l’avanç de planejament del
Pla d’Ordenació Urbanística Municipal, amb inclusió de l’informe ambiental preliminar,
a l’Oficia Territorial d’Avaluació ambiental dels Serveis Territorials del Departament de
Territori i Sostenibilitat per tal que n’emeti el document de referència, previst a l’article
20 de la Llei 6/2009, havent efectuat les consultes necessàries. Simultàniament, cal
trametre’n  també  una  còpia  de  l’avanç  de  planejament  amb  inclusió  de  l’informe
ambiental preliminar als Serveis Territorials d’Urbanisme, del Departament de Territori i
Sostenibilitat de Girona, per tal que n’emeti l’informe urbanístic i territorial previst per la
disposició addicional cinquena de la Llei 6/2009, que s’haurà d’incorporar com annex
al document de referència.”
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Atès el que disposa l’article 106 del Decret 305/2006, de 18 de juliol, pel qual s’aprova
el Reglament de la Llei d’urbanisme.
 
Atès el que preveu la Disposició addicional setena del Decret legislatiu 1/2010, de 3
d’agost, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei d’urbanisme, pel que fa al compliment
de les obligacions de publicitat per mitjans telemàtics.

El  Ple  de  l'Ajuntament  acorda  per  majoria  amb  els  vots  a  favor  dels  senyors
Fernández,  Rocas,  Vencells,  Rangel,  les  senyores  Zaragoza  i  Mauri  (PSC),  els
senyors  Gómez,  Prats,  Pujol,  i  les  senyores  Montalban  i  Frigola  (CiU),  el  senyor
Genover i les senyores Rivas i Recio (Entesa) i el senyor Guerra (PxC), total quinze
vots a favor; i les abstencions dels senyors Sabrià, Vilà, Lledó, la senyora Farrarons
(ERC), i de la senyora Galiana i el senyor Rodrigo (PP), total sis abstencions:

Primer.- Aprovar l’Avanç de la Revisió del POUM de Palafrugell, elaborat per l’equip
tècnic  de  l’Àrea  d’Urbanisme  de  l’Ajuntament,  encapçalat  per  l’Arquitecte  Cap  de
l’Àrea, el senyor Jordi Font Bel.
 
Segon.- Disposar l’obertura d’un període d’informació pública de dos mesos, amb la
publicació dels respectius edictes al Butlletí Oficial de la Província de Girona, al Diari
Oficial de la Generalitat de Catalunya i a dos diaris d’àmplia difusió a la província, així
com la seva disposició al tauler d’anuncis de l’Ajuntament i a la pàgina web municipal,
per  tal  que  tot  aquell  interessat  pugui  examinar  aquest  document,  formular  les
consultes  que  estimi  oportunes  i  presentar  quantes  aportacions,  suggeriments  o
reclamacions consideri adients.
 
Tercer.- Sol·licitar  el  corresponent  informe  als  Serveis  Territorials  d’Urbanisme  de
Girona, dels Serveis Territorials de Territori i Sostenibilitat.
 
Quart.- Sol·licitar a l’Oficina Territorial d’Avaluació Ambiental l’elaboració del document
de referència, d’acord amb el que determina l’article 20 de la Llei 6/2009, de 28 d’abril, 
d’avaluació ambiental de plans i programes. 

7.- EXPEDIENT D’OFERIMENT DE CESSIÓ DE 125 M2 DE TERRENYS DESTINATS
A VIALITAT, PER A L’OBERTURA D’UN TRAM DEL CARRER DEL BESUC, DE
CALELLA, EFECTUADA PER HABITATGES FLAMA 1, SA, REPRESENTADA PEL
SENYOR LLUÍS FERNÁNDEZ JUST I FORMALITZADA EN L’ACTA DE CESSIÓ DE
12.03.1991.  Revocació  de  l’acord  del  Ple  Municipal  de  26  de  maig  de  1989,
d’acceptació d’aquest oferiment de cessió.-

Intervé  el  senyor  Rangel  manifestant  que  tal  com  es  va  parlar  a  la  Comissió
Informativa, en el Ple de l'any 1983, hi havia una proposta d'obertura d'un carrer, que
era el carrer Besuc, que anava entre la zona de Prat Xirlo i de Calella Park, entre els
carrers Lanzarote i Julivia, i que alguns dels propietaris afectats varen fer la cessió
d'aquests terrenys per vialitat. A partir que les coses han anat canviant i el futur ens ha
anat mostrant que la necessitat d'aquest carrer allà no era molt lògica i per tant no era
prioritària, el que es va produir va ser, a partir de la sol.licitud dels propis propietaris i
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que els diferents equips de govern varen entendre que aquesta vialitat no era molt
necessària, es va produir una modificació del planejament de 2007, que és la número
10,  en  la  qual,  alguns  dels  propietaris  ja  varen  iniciar  el  procés  de  normalització
d'aquesta cessió que havien fet uns vint anys abans, i que, per tant, ara en aquests
moment, l'únic que fem és una reversió formal de la cessió anterior que havien fet en
el seu moment i que s'ha de passar pel Ple.

Tot seguit se sotmet a votació la proposta d'acord, per la qual cosa, en conseqüència:

Vista la nova documentació aportada a aquest Ajuntament en data 7 de juliol de 2012,
amb registre d’entrada núm. 9684, per la senyora Maria del Mar Blasi Reventós, que
manifesta actuar en nom propi i  com a mandatària verbal  del  senyor Jaume Güell
Parés, de la senyora Maria Josep Blasi Reventós i del senyor Jaume Agustí Maragall,
consistent en dues certificacions emeses pel Registrador de la Propietat de Palafrugell
corresponents a les finques registrals de les quals es va segregar la cessió dels 125.-
m2 de terreny que ara són objecte d’aquest acord de revocació. 

Atès l’informe emès per l’Arquitecte Municipal, el senyor Jordi Font Bel, en data 20
d’agost de 2012, en relació a la proposta de revocació de l’acord del Ple Municipal de
26 de maig de 1989 demanant la reversió de l’acord pres a la sessió plenària del 26 de
maig de 1989, d’acceptació de la cessió de 125.- m2 de terrenys destinats a vialitat per
a l’obertura d’un tram del  carrer  del  Besuc, de Calella, i  una vegada vista la nova
documentació aportada, manifesta el que es transcriu a continuació:
“....

- En data 12 de març de 1991 es va formalitzar l’Acta de cessió de terrenys
referits,  entre d’altres,  a una porció de 125.-  m2 de terrenys destinats a vialitat,  a
segregar de la  finca situada al  carrer  de Lanzarote núm.  21-23,  de Calella,  per  a
l’obertura d’un tram del carrer del Besuc, de Calella, cessió que va ésser feta pel titular
de  la  finca  que,  en  aquell  moment,  era  la  societat  Habitatges  Flama  1,  SA,
representada pel senyor Lluís Fernández Just.
-  Posteriorment,  es  va  procedir  a  l’anotació  marginal  d’aquesta  cessió  a  la  finca
registral  núm. 18644, del  llibre 398 de Palafrugell,  tom 2715, foli  122, inscripció 2ª
marge, del Registre de la Propietat de Palafrugell.
-  En data  2  d’octubre  de  2006,  la  Comissió  Territorial  d’Urbanisme  de  Girona va
aprovar  definitivament  el  Pla  d’Ordenació  Urbanística  Municipal.  Posteriorment,  en
data  21  de  desembre  de  2006,  la  Comissió  Territorial  d’Urbanisme  va  donar  la
conformitat  al  Text  refós del  POUM i  va disposar la  publicació  dels  corresponents
acords i normativa al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya, publicació que es va
efectuar al DOGC núm. 4855, de 3 d’abril de 2007.
- El POUM de Palafrugell va preveure la supressió del carrer del Besuc, de Calella, en
la seva connexió amb el carrer de la Julivia, pel que deixava de tenir sentit mantenir
com a terrenys de titularitat pública la cessió, entre altres, dels 125 m2 de terrenys
esmentats, pel que es va redactar i tramitar la Modificació puntual núm. 10 del POUM,
per  a  la  supressió  d’un  tram del  carrer  del  Besuc,  de Calella,  que es va aprovar
definitivament per acord de la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona de 22 de
desembre de 2010, i es va publicar aquest acord i la normativa al DOGC núm. 5837,
de 15 de març de 2011.
    -  Aquesta  Modificació  puntual  núm.  10  del  POUM qualifica  com a  zona amb
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aprofitament aquesta porció de terreny de 125.- m2, atorgant-li la qualificació de zona
a212,  d’edificació  aïllada  unifamiliar,  en  parcel·la  de  400.-  m2,  i  a  la  mateixa
Modificació puntual es concreta la valoració dels equivalents econòmics consensuats
amb els propietaris afectats pel que, en el cas concret d’aquests 125.- m2 de terrenys,
en resulta una valoració total de 9.709,94 €, corresponent a la valoració de l’import
equivalent  a  les  cessions  d’espai  lliure  públic  regulades  a  l’article  96  del  Decret
legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei d’urbanisme,
modificat per la Llei 3/2012, de 22 de febrer, de modificació d’aquest Text refós, i a les
cessions  d’aprofitament  del  10% que  li  correspon  a  l’Ajuntament,  d’acord  amb  la
valoració efectuada pels Serveis Tècnics Municipals, segons el detall que segueix:
a)  Dels 15,00 m2 que li correspondrien de cessió d’espais lliures públics, en surt una
quantitat de 6.473,29 €, que s’han de destinar a nodrir un fons per adquirir espais
lliures o equipaments de nova creació.
b)  Dels 7,50 m2, que corresponen a les cessions d’aprofitament, en surt una quantitat
de 3.236,65 €,  que s’han de destinar  a la partida de Patrimoni  Municipal  de Sòl  i
Habitatge, específica per a la finalitat de fer efectiu el dret de la ciutadania a accedir a
un habitatge digne i adequat.
-  Com a part integrant d’aquesta Modificació puntual núm. 10 del POUM, hi  figura
l’escrit presentat al Registre General de l’Ajuntament el 9 d’octubre de 2010, amb núm.
15.307,  subscrit  per  la  senyora  Maria  del  Mar  Blasi  Reventós  i  els  altres  tres
copropietaris de la finca situada al carrer de Lanzarote núm. 21-23, donant la seva
conformitat a la proposta econòmica abans descrita i sol·licitant que es procedís a la
continuació del tràmit d’aprovació d’aquesta Modificació puntual del POUM. 

-  De la documentació registral actualitzada aportada per la senyora Maria del
Mar  Blasi  Reventós  en  data  7  de  juliol  de  2012,  consistent  en  les  certificacions
registrals núm. 157/2012 i 158/2012, es pot constatar el següent:
a)   La finca registral núm. 18.645, inscrita al foli 126 del volum 2.715 de l’Arxiu, Llibre
398 de Palafrugell,  amb IDUFIR núm. 17014000141328 i  amb referència cadastral
núm. 4979132EG1347N0001XX, és propietat del senyor Jaume Güell Parés i de la
senyora Maria del Mar Blasi Reventós, per meitats indivises, i forma part integrant, en
règim de propietat horitzontal, de l’edifici que forma la finca registral núm. 18.644, no
tenint cap altre càrrega o gravamen.
b)   La finca registral núm. 18.646, inscrita al foli 122 del volum 2.715 de l’Arxiu, Llibre
398 de Palafrugell,  amb IDUFIR núm. 17014000141311 i  amb referència cadastral
núm. 4979132EG1347N0002MM, és propietat del senyor Jaume Agustí Maragall i de
la senyora Maria José Blasi Reventós, per meitats indivises, i forma part integrant, en
règim de propietat horitzontal, de l’edifici que forma la finca registral núm. 18.644. A
més, aquesta finca núm. 18.646 està gravada amb una hipoteca atorgada pel Banc
Bilbao Vizcaya Argentaria, SA.

Atès que,  a  títol  de  conclusió,  i  en  base  als  antecedents  exposats,  l’Arquitecte
Municipal  considera  procedent  que  el  Ple  de  l’Ajuntament  acordi  la  revocació  de
l’acord d’acceptació del citat oferiment de cessió, de conformitat amb el que determina
la Modificació puntual núm. 10 del POUM, requerint a la senyora Maria del Mar Blasi
Reventós, al senyor Jaume Güell Parés, a la senyora Maria José Blasi Reventós i al
senyor Jaume Agustí Maragall perquè facin efectiu a la Tresoreria Municipal l’import de
9.709,94 € abans que finalitzi el termini de tres mesos a comptar des de la data en que
rebin la notificació del present acord de revocació, en el ben entès que fins que no
s’efectuï aquest pagament a la Tresoreria Municipal no es presentarà la documentació
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necessària al Registre de la Propietat de Palafrugell perquè es procedeixi a l’anotació
d’aquesta revocació.

El Ple de l'Ajuntament acorda per unanimitat :

Primer.- Revocar l’acord pres pel Ple Municipal a la sessió ordinària celebrada el 26
de  maig  de  1989,  d’acceptació  de  la  cessió  de  125.-  m2  de  terrenys  destinats  a
l’obertura  d’un  tram del  carrer  del  Besuc,  de  Calella,  que va  presentar  la  societat
Habitatges Flama 1, SA, representada pel senyor Lluís Fernández Just, en base a les
consideracions recollides, de forma detallada, en aquest mateix acord.
 
Segon.- Notificar aquest acord a la senyora Maria del Mar Blasi Reventós i a la resta
de copropietaris actuals de la finca a la qual es proposa fer reversió dels terrenys
cedits en el seu dia, i sol·licitar que facin efectiu a la Tresoreria Municipal l’import de
9.709,94 € abans que finalitzi el termini de tres mesos a comptar des de la data en que
rebin la notificació d’aquest acord de revocació, com a condició prèvia a la posterior
presentació de la documentació necessària al Registre de la Propietat de Palafrugell
per a la seva anotació.
 
Tercer.- Notificar aquest acord al Registre de la Propietat de Palafrugell, una vegada
s’hagi  donat  compliment  al  contingut  de  l’apartat  precedent,  perquè  procedeixin  a
l’anotació de la reversió de la cessió dels 125.- m2 de terrenys inicialment previstos
per  ésser  destinats  a  l’obertura  d’un  tram  del  carrer  del  Besuc,  de  Calella,  i  es
restitueixi aquesta superfície, com a terrenys comunitaris, a la finca matriu amb núm.
registral 18.644, inscrita al tom 2.715, llibre 398 de Palafrugell.
 
Quart.- Notificar  també aquest  acord  a les  Àrees d’Intervenció,  de Tresoreria  i  de
Serveis Municipals, als efectes adients.

8.- MODIFICACIÓ DE L’ANNEX DE 16 DE JUNY DE 2010, DE LA MODIFICACIÓ
DEL  CONVENI  URBANÍSTIC  FORMALITZAT  ENTRE  L’AJUNTAMENT  DE
PALAFRUGELL I EL SENYOR JOSEP CRUZ PLAJA, EN RELACIÓ AL POLÍGON
D’ACTUACIÓ  PA-1.8,  CARRER  TORRES  JONAMA  -  PLAÇA  ONZE  DE
SETEMBRE, DE PALAFRUGELL. Aprovació inicial.-

Intervé el senyor Fernàndez manifestant que el que es fa aquí és modificar un conveni
que ja va ser modificat, és la segona vegada que el modifiquem, aquest govern una
vegada i l'anterior govern una altra vegada, per tant, el que fem aquí és canviar el
projecte i ampliar l'àmbit, deixant clar que les obres, el diner que han d'aportar, que
són 145.000 euros, seran per les obres que l'Ajuntament realitza a l'entorn de la plaça
de l'11 de setembre,  per tant,  deixem més marge a l'hora de definir  l'amplitud del
projecte. És a dir, abans, en l'anterior conveni, es parlava del carrer Raval Superior i
carrer dels Valls,  i  nosaltres el  que intentem és donar-i  més cabuda per tenir més
marge a l'hora de gestionar i executar el projecte.

- senyora Rivas: Per anunciar el nostre vot de l'abstenció en aquesta aprovació inicial,
perquè el canvi aquest per “entorn Plaça 11 de setembre”, el concepte d'entorn pot ser
molt ampli i  per tant, nosaltres creiem que les obres s'havien d'haver fet on estava
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assignat al conveni i si parlem d'entorn no sé fins on podem arribar, quan parlem de la
plaça 11 de setembre, per tant, aquí serà una abstenció.

- senyor Sabrià: A nosaltres ens agradaria saber per quin motiu ho fan, si tenen alguna
cosa pensada o si simplement es volen donar marge i temps per prendre la decisió?,
perquè a nosaltres ens preocupa, i crec que en parlàvem l'últim dia, també, amb motiu
del pacte per la mobilitat. Crec que ens queda un espai especialment problemàtic en
aquest poble, que és el carrer dels Valls, que és el Raval que hem de resoldre, i per
tant, ara, aquí, ens agradaria saber si tenen una decisió sobre el que faran, si s'ho
volen repensar, no acabem d'entendre el motiu pel qual fan aquesta modificació. No sé
si ens poden contestar, si ens convencen votarem a favor i sinó ens abstindrem.

-  senyor  Fernàndez:  El  conveni  aquest  no  té  cap relació  amb el  que  puguem fer
finalment a la plaça del Priorat de Santa Anna, el carrer que es farà allà serà un carrer,
bàsicament, com s'ha dit sempre, d'ús bàsicament rescindit per a vehicles, però això
es modifica perquè l'àmbit  volen donar-hi  més facilitat  i,  entre altres coses, perquè
tampoc farem contribucions especials, per tant, com que canviem també la forma de
finançament  d'aquest  projecte,  hem cregut  que amb aquest  redactat  quedava molt
més clara l'aportació que s'havia de fer,  i  el projecte el tenim molt avançat. El que
podem fer, en tot cas, és quedar i li podem ensenyar finalment com quedarà aquest
projecte.  Perquè  volíem  tenir  aquest  conveni  modificat  abans  de  l'adjudicació  del
projecte, per tant, podem parlar del projecte, però no té res a veure amb el que serà
l'encar de la futura plaça Priorat de Santa Anna. 

- senyor Sabrià: Perfecte, doncs ens abstindrem avui, veurem el projecte i en tot cas,
després ja votaríem a favor.

Tot seguit se sotmet a votació la proposta d'acord, per la qual cosa, en conseqüència:

Vist  que  en  data  15  de  desembre  de  2009  es  va  formalitzar  la  signatura  de  la
Modificació  del  conveni  urbanístic  inicial  signat  el  23  de  setembre  de  2009  entre
l’Ajuntament de Palafrugell i el senyor Josep Cruz Plaja, on es concretava, a l’apartat
Primer dels Pactes d’aquesta Modificació, que el senyor Cruz abonaria a l’Ajuntament
la quantitat de 145.000.- €, en concepte d’aportació voluntària per executar les obres
de remodelació de la plaça Onze de Setembre. 
 
Atès que  aquesta  Modificació  del  conveni  urbanístic  inicial,  formalitzada  el  15  de
desembre de 2009, va ésser aprovada definitivament per acord del Ple Municipal de
25 de febrer de 2010.
 
Atès que en data 16 de juny de 2010 es va formalitzar l’Annex a la Modificació del
conveni urbanístic signada el 15 de desembre de 2009, Annex que va ésser aprovat
definitivament per acord del Ple Municipal de 26 d’agost de 2010, i que incorporava el
següent text:
 
“Primer.- El  senyor  Josep  Cruz  Plaja  i  l’Ajuntament  de  Palafrugell  accepten  que
l’aportació voluntària d’import 145.000.- € que consta en el conveni signat en data 15
de desembre de 2009  es destinin  íntegrament a finançar les obres del projecte de

Acta del Ple de 25 de setembre de 2012 17



Ajuntament de Palafrugell

reforma de la  Plaça  11  de  setembre,  carrer  Raval  Superior  i  carrer  Valls  aprovat
definitivament per la Junta de Govern Local en data 7 de maig de 2010.
 
Atès que l’Ajuntament té intenció de realitzar les obres de millora pública a la plaça
Onze de Setembre conjuntament amb els carrers dels Valls i Raval Superior, pel que
és convenient adequar el citat Annex formalitzat el 16 de juny de 2010, amb la present
modificació d’aquest Annex, per tal que quedi clarament definit el destí de l’aportació
econòmica de 145.000.- € que ha d’efectuar el senyor Josep Cruz Plaja.
 
Atès l’informe emès per  la  Comissió  informativa  d’urbanisme,  pla  de barris,  obres
públiques, serveis municipals i medi ambient, a la sessió celebrada el 17 de setembre
de 2012.
 
Atès que en data 21 de setembre de 2012 es va formalitzar la Modificació a l’Annex
signat el  16 de juny de 2010, substituït  la redacció inicial  que constava en aquest
darrer document, per la següent:
 
“El  senyor  Josep Cruz Plaja  i  l’Ajuntament  de Palafrugell  accepten que l’aportació
voluntària, d’import  145.000.- €, que consta a la Modificació del Conveni urbanístic
signat el 15 de desembre de 2009 i a l’Annex de 16 de juny de 2010, es destinin
íntegrament a finançar les obres que realitzi l’Ajuntament a l’entorn de la plaça Onze
de Setembre.”
 
Atès el que disposen els articles 8 i 104 del Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel
qual s’aprova el Text refós de la Llei d’urbanisme, modificat per la Llei 3/2012, de 22
de febrer, de modificació d’aquest Text refós de la Llei d’urbanisme, i els articles 25 i
26 del Decret 305/2006, de 18 de juliol,  pel  qual s’aprova el  Reglament de la Llei
d’urbanisme.
 
Atès també el que preveu la Disposició addicional setena del Decret legislatiu 1/2010,
de  3  d’agost,  pel  qual  s’aprova  el  Text  refós  de  la  Llei  d’urbanisme en relació  al
compliment de les obligacions de publicitat per mitjans telemàtics.

El  Ple  de  l'Ajuntament  acorda  per  majoria  amb  els  vots  a  favor  dels  senyors
Fernández,  Rocas,  Vencells,  Rangel,  les  senyores  Zaragoza  i  Mauri  (PSC),  els
senyors Gómez, Prats, Pujol, i les senyores Montalban i Frigola (CiU), total onze vots a
favor; i les abstencions dels senyors Sabrià, Vilà, Lledó, la senyora Farrarons (ERC), el
senyor  Genover  i  les  senyores  Rivas  i  Recio (Entesa),  de la  senyora  Galiana i  el
senyor Rodrigo (PP), i el senyor Guerra (PxC), total deu abstencions:

Primer.- Aprovar inicialment la Modificació de l’Annex de 16 de juny de 2010, de la
Modificació  del  Conveni  urbanístic  formalitzat  entre  l’Ajuntament  de Palafrugell  i  el
senyor Josep Cruz Plaja, en relació al polígon d’actuació PA-1.8, carrer Torres Jonama
– plaça Onze de Setembre, de Palafrugell.
 
Segon.- Disposar  l’obertura  d’un  període  d’informació  pública  d’un  mes,  amb  la
publicació dels respectius edictes al Butlletí Oficial de la Província i a un diari d’àmplia
difusió provincial, i la seva disposició al tauler d’edictes de l’Ajuntament i a la pàgina
web municipal.
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Tercer.- Notificar aquest acord al senyor Josep Cruz Plaja, i a les àrees de Tresoreria,
i Intervenció de l’Ajuntament.
 
Quart.- Facultar al senyor Alcalde per a la firma de tots els documents necessaris
derivats d’aquest acord.
 

9.-  PLA  DIRECTOR  DE  SANEJAMENT  D’AIGÜES  RESIDUALS  URBANES  DE
LLAFRANC. Aprovació definitiva.-

Intervé  el  senyor  Rangel  manifestant  que  aquesta  és  l'aprovació  definitiva  del  Pla
Director de Sanejament de Llafranc, que es va aprovar inicialment ara fa un any. Els
canvis  que s'han produït  han estat  afectes d'un plantejament  de la primera de les
propostes  en  la  qual  els  Serveis  Tècnics  varen  creure  que  la  proposta  que  ens
plantejaven  tenia  certs  problemes  de  dimensió  pel  que  fa  a  la  recollida  d'aigües
plujanes, i es va plantejar una voluntat de modificar la proposta inicial que ens havien
fet des de la Universitat de Barcelona, i que ens portava a repartir la distribució de la
dimensió  d'aquests  tubs  que  havien  de  recollir  les  aigües  plujanes  del  que  és
l'eixample de Llafranc. El procés ha estat lent, per una qüestió purament tècnica de la
proposta, no hi ha hagut al.legacions en tot el procés aquest d'un any, i avui el que
portem és l'aprovació definitiva de la proposta amb els informes dels serveis tècnics,
favorables a la situació que ens presenta el document. 

-  senyora Rivas:  Aquest  és un document tècnic,  amb la qual  cosa no tenim res a
discutir amb els tècnics de la Universitat ni amb els tècnics de la casa.

Tot seguit se sotmet a votació la proposta d'acord, per la qual cosa, en conseqüència:

Atès que el dia 29 de setembre de 2011, el Ple de l’Ajuntament va adoptar l’acord que
literalment diu:
 
Primer.- Aprovar inicialment el Pla director de sanejament d’aigües residuals urbanes
de Llafranc, presentat per la UNIVERSITAT POLITÈCNICA DE CATALUNYA (UPC),
amb  NIF  Q0818000F,  amb  domicili  al  carrer  Jordi  Girona,  31,  de  Barcelona,
representada pel Rector senyor Antoni Giró Roca, per un import  total d’inversió de
723.987 euros, IVA inclòs.
 
Segon.- Sotmetre l’expedient administratiu a informació pública, pel termini de trenta
dies hàbils, a comptar des de l’última publicació en el Butlletí Oficial de la Província i
en el Tauler d’Edictes de la Corporació.
 
Tercer.- Remetre  còpia  de l’esmentat  Pla  Director  al  Consorci  de  la  Costa  Brava
(Plaça Josep Pla 4, 3r 1a – 17001 de Girona), a l’Àrea d’Urbanisme i Obres i al GIS
d’aquest Ajuntament.
 
Atès que l’esmentat acord va ser publicat en el Butlletí Oficial de la Província de data
20 d’octubre de 2011.
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Atès que dins el període d’informació al públic de l’esmentat acord no s’han realitzat
al·legacions.
 
Atès l’informe emès per la Cap de l’Àrea de Serveis Municipals, la senyora Núria Viñas
Benavent, en data 20 d’agost de 2012, on manifesta que s’han incorporat al document
diverses esmenes puntuals i on proposa que sigui aprovat definitivament aquest Pla
director  de  sanejament  d’aigües  residuals  urbanes  de  Llafranc  pel  Ple  Municipal,
destacant que les principals observacions introduïdes al document consisteixen en la
incorporació  de  dues  variants,  la  A.1  i  la  A.1´,  per  a  la  solució  del  drenatge  de
l’eixample menor de Llafranc, entre el carrer de Xaloc i el carrer de la Font d’en Xecu,
a la seva part nord.
 
Atès  l’informe  emès per  la  Comissió  informativa  d’urbanisme,  pla  de  barris,  obres
públiques, serveis municipals i medi ambient, a la sessió celebrada el 17 de setembre
de 2012.
 
El Ple de l'Ajuntament acorda per unanimitat :

Primer.- Aprovar  definitivament  el  Pla  director  de  sanejament  d’aigües  residuals
urbanes de Llafranc, presentat per la UNIVERSITAT POLITÈCNICA DE CATALUNYA
(UPC), amb NIF Q0818000F, amb domicili al carrer Jordi Girona, 31, de Barcelona,
representada pel Rector senyor Antoni Giró Roca, per un import total d’inversió de
603.063,57 €, IVA inclòs, si es contempla la solució de la variant A.1, de 227.849,67 €,
o  de  618.048,92  €,  IVA  inclòs,  si  es  contempla  la  solució  de  la  variant  A.1´,  de
242.835,02 €.
 
Segon.- Publicar  aquest  acord  en el  Butlletí  Oficial  de  la  Província  i  en  el  Tauler
d’Edictes de la Corporació, per a coneixement general de l’acord adoptat.
 
Tercer.- Notificar aquest acord a la UNIVERSITAT POLITÈCNICA DE CATALUNYA
(UPC),  representada  pel  Rector  senyor  Antoni  Giró  Roca,  a  l’Àrea  d’Urbanisme  i
Obres, al GIS d’aquest Ajuntament i a l’Àrea de Serveis Municipals.
 
Quart.- Notificar també aquest acord i remetre còpia del Pla director objecte d’aquesta
aprovació definitiva, al Consorci de la Costa Brava (Plaça Josep Pla 4, 3r 1a – 17001
de Girona).

10.-  MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE L’ENTESA JUNTS PER PALAFRUGELL
PER  LA  PRIORITZACIÓ  DE  L’EDUCACIÓ,  GARANTINT  LA
CORRESPONSABILITAT DELS AJUNTAMENTS.- Aprovació.-

La senyora Rivas llegeix la moció que, copiada textualment, diu així:

“EXPOSICIÓ DE MOTIUS:
 
Davant el canvi de model educatiu que el govern de la Generalitat de Catalunya està
imposant en el nostre país, cal vetllar per la qualitat de l’educació i denunciar aquelles
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accions que la posin en perill i trenquin el consens i els acords assolits en els darrers
anys a Catalunya. 
 
La reducció del pressupost d’Educació de la Generalitat en un 14% en tan sols dos
anys ha precipitat un seguit de mesures impulsades pel Departament d’Ensenyament
que estan posant en perill el model d’escola pública catalana, assolit amb tant d’esforç.
A més,  des de fa uns mesos, la  incorporació de les mesures imposades arreu de
l’Estat pel Ministeri d’Educació han agreujat de forma important aquesta situació, i amb
la reforma prevista a l'Avantprojecte de Llei sobre les competències locals que impulsa
el  Govern  de  l'Estat,  on  s'eliminen  les  competències  municipals  en  l'educació,  es
provocaria un retrocés amb conseqüències letals per a l'escola pública. 
 
La manca de finançament de la major part dels programes que fan possible que els
centres educatius siguin un instrument de cohesió social i d’igualtat d’oportunitats, les
dificultats econòmiques dels ajuntaments que impulsem serveis educatius en el territori
i la davallada de recursos destinats a l’escola que aboquen a un desequilibri greu entre
l’oferta pública i concertada, són algunes de les característiques d’aquest nou model
educatiu que impulsen els governs català i espanyol. 
 
Som conscients que l’Educació és la clau de l’èxit cultural, social i econòmic i que no
pot existir un bon projecte de ciutat sense un bon Projecte Educatiu que el vertebri. Per
aquesta  raó,  i  malgrat  formalment  no tenim la  major  part  de les  competències  en
Educació,  des  de  Palafrugell,  hem  apostat  sempre  per  jugar  un  paper  actiu  i
corresponsable en els processos educatius. Per això no compartim la deslleialtat de
l’actual  govern  de la  Generalitat  en els  compromisos de finançament  i  planificació
educativa  i  vivim  amb preocupació  la  poca  col·laboració  que el  nostre  ajuntament
actualment pateix respecte les decisions educatives .
 
Volem posar en coneixement de l’opinió pública la nostra preocupació per aquest curs
2012/13, on alumnes, famílies i  centres educatius viuran de forma concentrada les
conseqüències  d’aquest  canvi  de  model  de  l’educació  que  progressivament  està
impulsant  el  Govern de la Generalitat  a nivell  general  als municipis  i  en concret  a
Palafrugell: 

•         Manca de finançament de les escoles bressols municipals que atenen una
etapa educativa clau en la formació.

•         Desaparició  de  les  beques  de  les  escoles  bressol  municipals  per  les
famílies amb necessitats econòmiques.

•         Manca de finançament de les escoles municipals de música i no creació
de noves que posen a l’abast del conjunt de la ciutadania els aprenentatges
artístics històricament preservats a les elits culturals i econòmiques del país.

•         Baixa  inversió en les  Escoles Oficials  d’Idiomes que impedeix  la  seva
ampliació, en un moments on es fa necessari l’aprenentatge d’idiomes.

•         Retrocés  substancial  en  el  reconeixement  de  la  coresponsabilitat
municipal  en  l’escolarització:  Manca  de  suport  econòmic  a  les  Oficines
Municipals d’Escolarització. 

•         Reducció  de  les  aules  d’acollida  que  posen  en  greu  perill  l’escola
inclusiva, per a totes i tots els alumnes. 

•         Manca de suport econòmic de la Generalitat als plans educatius d’entorn i
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a d’altres programes d’èxit, de cohesió social i de lluita contra l’absentisme. 
•         Fre a la creació i a l’impuls dels institut - escola com a centres públics que

afavoreixen la continuïtat i la coherència del projecte educatiu. 
•         Insuficiència de beques i ajuts per accedir als estudis post - obligatoris

davant la instauració o l’augment de les taxes a la Formació Professional i a la
Universitat públiques. 

•         Baixa inversió en reformes, ampliació i millores dels edificis educatius que
cronifica situacions de precarietat.

•         Desaparició del finançament de les activitats de les AMPES: socialització i
reutilització de llibres, activitats extraescolars, acollida matinal... 

•         Difícil situació en la que queden els centres educatius per: modificacions
de les condicions de treball del professorat, reducció de plantilles increments
de ràtios. 

 
Com Ajuntament  som molt  conscients  i  compartim la  preocupació sobre  les  greus
conseqüències que pot tenir la crisi en el sistema educatiu si durant els propers anys
es manté la davallada de recursos pressupostaris, que sumada a la pèrdua de rendes
familiars,  produirà  inevitablement  un  increment  sensible  del  fracàs  escolar,  i
posteriorment conseqüències socials i de convivència molt negatives. 
 
 Per tot això, conscients de la gravetat de la situació que copsem com a responsables
polítics,  proposem     al  ple  de  la  corporació  L’ADOPCIÓ  DELS  SEGÜENTS  
ACORDS:

Primer.-     Reiterem  la  nostra  voluntat,  com  Ajuntament  de  Palafrugell  de  ser
corresponsables de l’educació de la ciutadania del nostre municipi.
 
Segon.- Demanem al Govern de la Generalitat que garanteixi de forma efectiva, no
retòrica, el diàleg i la cooperació amb el nostre ajuntament sota el principi de lleialtat
institucional.
 
Tercer.-      Demanem al Govern de la Generalitat que, amb urgència, prioritzi la inversió
en Educació com la millor  garantia de futur,  la millor  inversió possible per superar
aquesta greu situació econòmica, política i social que vivim. 
 
Quart.- Donar trasllat d’aquests acords al Govern de la Generalitat, al Departament
d’Ensenyament, als grups parlamentaris del Parlament de Catalunya, a tots els centres
educatius  de  Palafrugell,  a  les  associacions  de  mares  i  pares  d’aquests  centres
educatius i als membres del Consell Escolar Municipal.”

Continua manifestant que l'Entesa presenta aquesta moció que és una copia literal del
manifest que 13 o 17 alcaldes varen firmar i varen constituir-se com a fòrum d'alcaldes
i  alcaldesses  per  l'educació  de  Catalunya.  Entre  aquests  alcaldes  hi  ha  el  de
Palafrugell i ens alegrem moltíssim i des d'aquí el felicitem, al senyor Fernàndez, que
hagi signat aquest manifest en defensa de l'educació. Creiem que per donar suport a
aquesta constitució del Fòrum d'alcaldes i  alcaldesses han volgut transformar-la en
moció, i ens agradaria que molts altres ajuntaments també ho poguessin fer i així li
donem més força al seu acord. Les úniques modificacions que s'hi han produït és que
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en el detall de com afecta la davallada o en les accions concretes que sí passen o no
passen a Catalunya, nosaltres hem anul.lat aquelles que no afecten a Palafrugell i en
canvi  hi hem incorporat aquelles que no hi  eren però que creiem que sí afecten a
Palafrugell.

- senyor Rocas:  Quan els membres del govern i en concret el regidor que li  parla
varem rebre i  llegir  el  text  d’aquesta moció que avui  presenta el  seu grup,  varem
passar de l’interès lògic  inicial  per  conèixer  el  contingut  de la seva proposta a un
sentiment d’astorament, d’absoluta perplexitat.  Un sentiment de torbació que provenia
de  la  identificació  de  textos  i  continguts,  com  si  la  seva  argumentació  ens  fos
coneguda d’antuvi. Cada lectura, cada relectura del text de la moció ens apropava a
d’altres raonaments similars. Semblava que no podia ser tanta similitud. Finalment, la
raó d'aquesta ens va aparèixer de manera clara i meridiana, com vostè ha comentat,
 el text que vostès presenten no és més que una copia fidedigna, un mer duplicat del
Manifest que el passat dia 7 de setembre signava el nostre alcalde a l’Hospitalet de
Llobregat, un Manifest, com sap, de constitució del fòrum d’alcaldes i alcaldesses per
l’educació a Catalunya. Un fòrum de reflexió i de treball amb l’objectiu de vetllar, tal
com es diu en el seu encapçalament, per la qualitat de l’educació en els nostres pobles
i ciutats i denunciar aquelles accions que la posin en perill.  Un manifest que ha estat
signat inicialment, a més del nostre alcalde, pels alcaldes i alcaldesses d’Alcoletge,
Alella,  Alpens,  Caldes de Montbui,  El  Prat  de Llobregat,  Granollers,  l’Hospitalet  de
Llobregat,  Sant  Feliu de Llobregat,  Santa Coloma de Gramanet,  Santa Coloma de
Cervelló i Tarragona.
Un text del Manifest de constitució del fòrum d’alcaldes per l’educació que avui, el grup
de l’Entesa el transforma i ens el proposa en forma de moció perquè l’aprovi el Plenari.
Un Manifest redactat originalment en clau de país i que avui es minoritza i es treu de
context, suprimint tot allò que fa referència a “alcaldes i alcaldesses sotasignants”, a
“fòrum  de  reflexió  i  treball”,  i  substituint  o  afegint  segons  li  convé  “Catalunya”  o
“Palafrugell”.  És una interessant forma de capgirar i  deformar un document;  i  sens
dubte d’elaboració gens cansada.
La  seva  moció  doncs,  és  un  copia  i  enganxa,  una  fotocòpia,  una  transcripció,  un
trasllat  literal,  i  una  reproducció  fidel  paraula  per  paraula  d’aquest  Manifest  que
propugna  una  clara  defensa  de  l’educació  a  Catalunya  i  la  necessitat  de  la
corresponsabilitat dels ajuntaments en el sistema educatiu. Celebrem, doncs, que la
seva  manera  de  veure  les  coses  sigui  la  mateixa  que  té  el  nostre  alcalde  i  ens
congratulem que assumeixin completament els postulats que defensa l’escrit. Perquè
certament, i amb això estem totalment d’acord amb vostè i amb el seu grup, l’educació
necessariament comporta una col·laboració i  un exercici de corresponsabilitat  en la
gestió dels serveis relacionats amb l’educació al  municipi:  des de la planificació de
l’oferta  educativa,  a  les  tasques  d’escolarització  obligatòria,  les  obres  de  millora  i
construcció  d’escoles,  fins  a  mesures  i  accions  d’educació  complementària,
participació i entorn.
Dit  això,  no entraré en detall  al  fons de la moció,  doncs el  que planteja  ja ho ha
exposat àmpliament vostè mateixa, les dades que ha aportat són ajustades a la realitat
i perquè el que se’ns diu en la part dispositiva –dispositiva- del text (amb les lògiques
diferències i matisos) és compartit per l’equip de govern de la vila i, per tant, no seria
més que redundar en els plantejaments. Ara bé, l’exposició de motius de la moció,
elaborada, recordem-ho, com a Manifest en clau de país, no són compartits amb el
mateix grau per a tots els regidors i regidores de l’equip de govern local doncs a ningú
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se li  escapa que el to i  el contingut és, certament, crític amb la política que aplica
l’actual govern de la Generalitat. Per aquest motiu, i tal com hem fet altres vegades, la
moció  la  votarem  per  separat,  donant  llibertat  de  vot  als  regidors  i  regidores  del
govern.  I  val  a  dir  que  aquesta  postura  d’avui  no  ens  suposarà  cap  incomoditat,
acostumats  com  estem  a  anteposar  els  interessos  del  municipi  a  qualsevol  altra
consideració partidista. 
 
- senyora Galiana: És evident que si agafem la part dispositiva, que seria la declaració
d'intencions de la moció, em sembla que tots podem estar d'acord amb què volem una
millor  educació  pel  país,  el  que passa és  que pel  que fa  a l'exposició  de motius,
tampoc acabem de compartir ben bé el contingut. Es fan unes crítiques a la gestió feta
per l'actual govern, i es fa una lloança partidista que entenem que aquesta moció el
que pretés és treure partit  d'actuacions fetes per anteriors equips de govern de la
Generalitat,  i  que  es  fa  en  clau  partidista,  i  en  aquest  sentit,  nosaltres,  tot  i  que
compartim els punts dispositius i les conclusions de la moció, votarem en contra.

-  senyor  Sabrià:  No ens negaran que és una mica còmic el  que es planteja aquí,
perquè tenim una mica la sensació, pel que ha explicat el senyor Rocas, que l'Alcalde
es va escapar, sense avisar els seus socis de govern, per anar a firmar un document, i
després, a més a més, es varen enfadar perquè l'Entesa va agafar el document, el va
retallar, el va composar i el va tornar a portar, i ara una cosa que l'alcalde hi ha anat i
n'ha sigut membre, donaran llibertat de vot perquè els seus socis votin el que vulguin i
tot  plegat,  per  tant  la  situació,  si  més  no,  és  entretinguda.  Nosaltres  creiem  que
l'explicació és la correcta, és una bufetada a la cara de la política de Convergència, i
també suposo que també al plantejament de Madrid. 
Nosaltres  compartim,  com  no  podria  ser  d'altra  manera,  perquè,  l'educació,
probablement  és  l'única  de  les  coses  que no hauríem ni  de  discutir,  si  toquem o
retallem, i ho hem fet, i a més a més, cada dia que passa, passen coses pitjors, perquè
ara, tal com comentat l'Alcalde fa un moment, hi ha coses que no hauríem de tocar
cada dos per tres,  i  en canvi  en aquest país tenim la costum d'anar fent lleis per
l'educació, i ara, des de Madrid també ens voldran fixar els continguts, i per tant, jo
crec que d'educació, cada dia que passa tenim una mala notícia i no hauria de ser així,
per tant, nosaltres hi votarem a favor, però sí que hem trobat una mica còmic tant el
plantejament del senyor Rocas, com el debat, com aquesta llibertat de vot sobre un
tema que l'alcalde va anar a signar, encara no fa tres dies, i ho ha plantejat obertament
així l'entesa, també ho planteja obertament així el regidor, però en canvi després no hi
ha acord per tirar-ho endavant. No hi afegim res més, simplement dir que nosaltres hi
votarem a favor.

-  senyora  Rivas:  és  una  copia,  ho  he  dit,  però  no  és  ni  fidedigna  ni  literal.  Jo  li
demanaria que s'ho tornés a llegir,  perquè aquest  és el  manifest  que va signar el
senyor Alcalde i aquesta és la moció que nosaltres hem presentat. 
Jo, quan he presentat la moció he dit que l'havíem adaptada a Palafrugell. Aquí no
parla de la retallada de les beques de l'escola bressol, i aquí sí en parla. Aquí parla de
les escoles d'Art i aquí no en parla de les Escoles d'Art perquè a Palafrugell no en
tenim. Aquí no parla de les Escoles oficials d'idiomes, i aquí sí que en parla de l'Escola
Oficial  d'Idiomes perquè no l'hem ampliada. Jo ja he anul.lat  el  tema de les taules
mixtes de planificació perquè a Palafrugell s'estan fent, mentre el senyor Alcalde aquí
ho firma amb clau de país, però com a Alcalde de Palafrugell. Li puc detallar, de tot el
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seguit de dèficits que patim, l'adaptació que s'ha fet a Palafrugell, i no és fidedigne. Per
tant, que quedi constància d'això.
Pel que fa a l'exposició de motius, si no parlem del llistat, sí que ho és fidedigna, és la
mateixa, i és una crítica oberta al Departament d'ensenyament i al Ministerio, això està
clar. Jo, com a regidora a l'oposició, he estat sis anys regidora d'educació, i crec que
no ho faig amb clau partidista sinó que ho faig amb coneixement de causa, de què
passava en aquell moment i de què està passant ara, i que vostè, senyor Rocas, no
em pot negar que això és real, el que està passant en aquests moments.
Miri, vostè em deia que està fora de context. Fora de context el què?, que no és la
realitat  de Palafrugell  el  que hi  ha a la Moció?,  que no és el  que vivim?,  fora de
context?, escolti, fora de context altres coses, però que no ens han ampliat l'Escola
Oficial d'Idiomes i com a Ajuntament i com a govern han hagut de fer un curs de primer
que permeti l'adaptació, que no hi hauran obres RAM ho sabem, que ens han reduït el
finançaments dels 1.800 als 875 en l'Escola Bressol,  és així,  que no hi ha beques
d'escola Bressol, també és així. És a dir, crec que tot això és una realitat, i per tant, no
és el que nosaltres amb clau de país, en aquests moments, sinó que és amb clau de
Palafrugell.
Proposem el mateix que diu el manifest, l'Alcalde, quan el signa, el signa en nom,
entenc, de tots els ciutadans de Palafrugell, per tant el que fem nosaltres és donar
suport al que ha firmat el nostre alcalde.

- senyor Rocas: En primer lloc, per contestar al senyor Sabria, me n'alegro que li faci
gràcia tot això, però jo crec que és prou seriós, crec que no ha acabat d'entendre la
meva explicació.
Pel que fa a la senyora Rivas, jo he parlat que era una copia fidedigna, també he parlat
d'un mer duplicat, he parlat d'una fotocopia, d'una transcripció, d'un trasllat literal, una
reproducció fidel, paraula per paraula, i ho mantinc.

- senyora Rivas: Doncs ho retiri perquè no és així.

- senyor Rocas: Ho mantinc, si vol, entrarem aquí a veure el redactat, però em penso
que no cal, senyora Rivas.

- senyora Rivas: És que és tant fàcil com llegir-se el manifest i llegir-se la moció.

- senyor Rocas: Sí, sí, hi tant. Si li sembla, en el cas que s'aprovi afegirem els dos
documents a qui s'ha d'enviar.

-  senyora Rivas: Tant si  s'aprova com si no s'aprova, jo sol·licito que s'entregui  el
document, del qual entrego copia al senyor secretari, del manifest.

Tot seguit se sotmet a votació la moció del grup municipal de l'Entesa – Junts per
Palafrugell,  per  a  la  priorització  de  l'educació,  garantint  la  corresponsabilitat  pels
ajuntaments, per la qual cosa, en conseqüència:

Vista  la  moció  del  grup  municipal  de  l'Entesa  –  Junts  per  Palafrugell,  per  a  la
priorització de l'educació, garantint la corresponsabilitat pels ajuntaments, l'exposició
de motius de la qual diu així:
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Davant el canvi de model educatiu que el govern de la Generalitat de Catalunya està
imposant en el nostre país, cal vetllar per la qualitat de l’educació i denunciar aquelles
accions que la posin en perill i trenquin el consens i els acords assolits en els darrers
anys a Catalunya. 
 
La reducció del pressupost d’Educació de la Generalitat en un 14% en tan sols dos
anys ha precipitat un seguit de mesures impulsades pel Departament d’Ensenyament
que estan posant en perill el model d’escola pública catalana, assolit amb tant d’esforç.
A més,  des de fa uns mesos, la  incorporació de les mesures imposades arreu de
l’Estat pel Ministeri d’Educació han agreujat de forma important aquesta situació, i amb
la reforma prevista a l'Avantprojecte de Llei sobre les competències locals que impulsa
el  Govern  de  l'Estat,  on  s'eliminen  les  competències  municipals  en  l'educació,  es
provocaria un retrocés amb conseqüències letals per a l'escola pública. 
 
La manca de finançament de la major part dels programes que fan possible que els
centres educatius siguin un instrument de cohesió social i d’igualtat d’oportunitats, les
dificultats econòmiques dels ajuntaments que impulsem serveis educatius en el territori
i la davallada de recursos destinats a l’escola que aboquen a un desequilibri greu entre
l’oferta pública i concertada, són algunes de les característiques d’aquest nou model
educatiu que impulsen els governs català i espanyol. 
 
Som conscients que l’Educació és la clau de l’èxit cultural, social i econòmic i que no
pot existir un bon projecte de ciutat sense un bon Projecte Educatiu que el vertebri. Per
aquesta  raó,  i  malgrat  formalment  no tenim la  major  part  de les  competències  en
Educació,  des  de  Palafrugell,  hem  apostat  sempre  per  jugar  un  paper  actiu  i
corresponsable en els processos educatius. Per això no compartim la deslleialtat de
l’actual  govern  de la  Generalitat  en els  compromisos de finançament  i  planificació
educativa  i  vivim  amb preocupació  la  poca  col·laboració  que el  nostre  ajuntament
actualment pateix respecte les decisions educatives .
 
Volem posar en coneixement de l’opinió pública la nostra preocupació per aquest curs
2012/13, on alumnes, famílies i  centres educatius viuran de forma concentrada les
conseqüències  d’aquest  canvi  de  model  de  l’educació  que  progressivament  està
impulsant  el  Govern de la Generalitat  a nivell  general  als municipis  i  en concret  a
Palafrugell: 

•         Manca de finançament de les escoles bressols municipals que atenen una
etapa educativa clau en la formació.

•         Desaparició  de  les  beques  de  les  escoles  bressol  municipals  per  les
famílies amb necessitats econòmiques.

•         Manca de finançament de les escoles municipals de música i no creació
de noves que posen a l’abast del conjunt de la ciutadania els aprenentatges
artístics històricament preservats a les elits culturals i econòmiques del país.

•         Baixa  inversió  en les  Escoles Oficials  d’Idiomes que impedeix  la  seva
ampliació, en un moments on es fa necessari l’aprenentatge d’idiomes.

•         Retrocés  substancial  en  el  reconeixement  de  la  coresponsabilitat
municipal  en  l’escolarització:  Manca  de  suport  econòmic  a  les  Oficines
Municipals d’Escolarització. 
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•         Reducció  de  les  aules  d’acollida  que  posen  en  greu  perill  l’escola
inclusiva, per a totes i tots els alumnes. 

•         Manca de suport econòmic de la Generalitat als plans educatius d’entorn i
a d’altres programes d’èxit, de cohesió social i de lluita contra l’absentisme. 

•         Fre a la creació i a l’impuls dels institut - escola com a centres públics que
afavoreixen la continuïtat i la coherència del projecte educatiu. 

•         Insuficiència de beques i ajuts per accedir als estudis post - obligatoris
davant la instauració o l’augment de les taxes a la Formació Professional i a la
Universitat públiques. 

•         Baixa inversió en reformes, ampliació i millores dels edificis educatius que
cronifica situacions de precarietat.

•         Desaparició del finançament de les activitats de les AMPES: socialització i
reutilització de llibres, activitats extraescolars, acollida matinal... 

•         Difícil situació en la que queden els centres educatius per: modificacions
de les condicions de treball del professorat, reducció de plantilles increments
de ràtios. 

 
Com Ajuntament  som molt  conscients  i  compartim la  preocupació sobre  les  greus
conseqüències que pot tenir la crisi en el sistema educatiu si durant els propers anys
es manté la davallada de recursos pressupostaris, que sumada a la pèrdua de rendes
familiars,  produirà  inevitablement  un  increment  sensible  del  fracàs  escolar,  i
posteriorment conseqüències socials i de convivència molt negatives. 
 
El  Ple  de  l'Ajuntament  acorda  per  majoria  amb  els  vots  a  favor  dels  senyors
Fernández,  Rocas,  Vencells,  Rangel,  les  senyores  Zaragoza  i  Mauri  (PSC),  dels
senyors Gómez, Prats, Pujol, i les senyores Montalban i Frigola (CiU), dels senyors
Sabrià,  Vilà,  Lledó,  la  senyora Farrarons (ERC),  el  senyor  Genover  i  les  senyores
Rivas i Recio (Entesa) total divuit vots a favor; el vot en contra de la senyora Galiana i
el senyor Rodrigo (PP), total dos vots en contra; i l'abstenció del senyor Guerra (PxC),
total una abstenció:

Primer.-     Reiterem  la  nostra  voluntat,  com  Ajuntament  de  Palafrugell  de  ser
corresponsables de l’educació de la ciutadania del nostre municipi.
 
Segon.- Demanem al Govern de la Generalitat que garanteixi de forma efectiva, no
retòrica, el diàleg i la cooperació amb el nostre ajuntament sota el principi de lleialtat
institucional.
 
Tercer.-      Demanem al Govern de la Generalitat que, amb urgència, prioritzi la inversió
en Educació com la millor  garantia de futur,  la millor  inversió possible per superar
aquesta greu situació econòmica, política i social que vivim. 
 
Quart.- Donar trasllat d’aquests acords al Govern de la Generalitat, al Departament
d’Ensenyament, als grups parlamentaris del Parlament de Catalunya, a tots els centres
educatius  de  Palafrugell,  a  les  associacions  de  mares  i  pares  d’aquests  centres
educatius i als membres del Consell Escolar Municipal.

En el torn d'explicació de vot, intervé el senyor Gómez manifestant que el seu grup ha
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votat a favor de la moció, tot i que no estem d'acord en bona part de l'exposició de
motius. M'explico, entenem, d'una banda, que es critiquin les diferents retallades que
hi ha hagut al sector de l'ensenyament. El grup municipal al que represento també és
crític al respecte, així com en els futurs problemes que se'n poden derivar, és una
situació que ens preocupa. Creiem que cal seguir vetllant per una educació de qualitat,
i que aquesta és la millor inversió possible per superar la greu situació econòmica que
vivim. També reivindiquem el paper que volem exercir com a Ajuntament, de manera
corresponsable amb l'educació dels nostres vilatans, per això hem votat que sí. Però
no compartim l'anàlisi d'aquesta problemàtica que conté la part expositiva de la moció,
de  la  mateixa  manera  que trobem fora  de  lloc  que s'acusi  al  govern  de  deslleial,
perquè posats a parlar de deslleialtats, podríem discutir abastament sobre l'herència
que l'actual govern de CiU s'ha trobat, una herència, que juntament amb la pitjor crisi
de  les  últimes  dècades  ha  complicat  sobremanera  el  manteniment  de  l'estat  del
benestar, però no ho faré, i no ho faré perquè una cosa és el fet que consideri que no
es va fer una bona gestió dels recursos públics durant vuit anys, i una altra de ben
diferent, és que això ho titlli amb el qualificatiu de deslleial. I acabo la nostra explicació
de vot, citant un fragment, pronunciat fa breus moments pel President Mas en el debat
de política general d'aquesta tarda : Els ajustos que estem obligats a fer ara, són més
intensos del què voldríem perquè no es va fer prou durant els anys anteriors.

- senyor Fernàndez: Bé, jo intentaré explicar el vot, perquè evidentment és un manifest
que vaig  signar  jo,  però,  a  mi,  senyora  Rivas  em preocupa aquesta  forma de  fer
política, perquè  si el seu grup, realment estava d'acord amb el manifest i volia recolzar
a l'Alcalde, entra una instància dient que l'entesa recolza el manifest que ha signat
l'alcalde, no cal que vingui vostè aquí a muntar la pantomima, no amb l'objectiu, no
amb l'objectiu de defensar l'educació, sinó per mirar si  el govern vota separat i  no
conjuntament.  Vostè  buscava  la  votació,  no  buscava  la  defensa  de  l'educació,  en
aquesta moció concreta, en aquesta. 
Jo sé que vostè, històricament, és una persona que ha apostat molt per l'educació,
però en aquesta moció vostè no buscava la defensa de l'educació, vostè buscava a
veure que votava el govern, és la seva gran preocupació, i a nosaltres ens preocupa
l'educació,  i  aquest alcalde va anar a signar aquest manifest  perquè li  preocupava
l'Educació, i aquest, penso que és un tema compartit per tothom, i és evident que, i el
senyor  Gómez ho ha  dit,  la  situació  que hi  ha en aquest  moment  en el  país,  és
segurament culpa de moltíssimes coses que han passat, i culpa de molts grups polítics
que hem estat governant, en diferents etapes, a la Generalitat i també a Madrid, no és
culpa només d'un, però en aquests moments,  i  manifest  que jo vaig signar com a
alcalde, era una gran preocupació. I dic Manifest d'alcaldes, era un Fòrum d'Alcaldes
per a la defensa de l'Educació en clau de País. Per tant, a mi, el que no m'ha agradat, i
ja sé que aquí per part d'Esquerra Republicana s'ha dit que això semblava un còmic, té
raó, semblava un còmic, perquè si algun grup polític d'aquest Consistori està d'acord
amb el manifest, ho ha de dir i punt, no buscar a veure que voten, a veure si hi estan
d'acord, o a veure si l'alcalde es va escapar una hora a signar un manifest, d'amagat, i
que el soci no ho sabés. Jo penso que l'educació és molt més seriosa que això.

- senyora Rivas: Vostè va signar el manifest com a alcalde, se suposa que tot l'equip
de govern ho sabia, perquè a més va sortir publicat als diaris, només faltaria, jo en cap
moment he dit ni he insinuat que vostè ho fes d'amagat, primera. Segona, a part del
govern  hi  ha  altres  partits  polítics  que  estem  a  l'oposició,  hi  ha  Plataforma  per
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Catalunya, hi ha el PP de Catalunya, són cinc grups, i per tant, portem-ho aquí. Vostès
també signen molts acords en Junta de Govern, que hi podríem estar tots d'acord, i no
ens conviden a participar-hi quan reclamem determinades coses, per tant, crec que
nosaltres també podem presentar aquesta moció, crec que hi tenim tot el dret, només
faltaria.

-  senyor  Fernàndez:  Jo només la convido a què quan la Junta de Govern aprova
propostes  instant  a  la  Generalitat  a  mantenir,  per  exemple,  serveis  socials,  vostè
després això no ho transforma en una moció demanant el mateix. Miri, senyora Rivas,
vostè aquí ha vingut a buscar un tema d'oportunitat política, no ha vingut a defensar
l'objectiu de l'educació, per tant, jo crec que això ha quedat evident, a més s'ha vist
que això semblava un espai, el senyor Sabrià ho ha dit, còmic, un punt que era força
còmic.

11.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE L’ENTESA JUNTS PER PALAFRUGELL
PER  DEMANAR  QUE  ELS  AJUNTAMENTS  COM  PALAFRUGELL  AMB  BONA
GESTIÓ  ECONÒMICA  PUGUIN  DISPOSAR  DEL  SEU  ROMANENT  DE
TRESORERIA.- Aprovació.- 

La senyora Rivas llegeix la moció que, copiada textualment, diu així:

“EXPOSICIÓ DE MOTIUS:
 
L’aprovació  de  la  Llei  Orgànica  2/2012  d’Estabilitat  Pressupostària  i  Sostenibilitat
Financera  de  27  d’abril  de  2012  en  el  seu  article  32  obligava  forçosament  als
Ajuntaments a que el superàvit de la liquidació pressupostaria, és a dir, el romanent de
tresoreria, es destini a reduir l’endeutament net. 
 
En el cas de l’Ajuntament de Palafrugell, suposava que els 1.427.527 € d’estalvi que
l’any passat s’havien de destinar obligatòriament a amortitzar  crèdit.  Essent aquest
important  estalvi  un  esforç  col·lectiu  de  l’exercici  2011,  compartit  entre  el  govern
anterior i l’actual.
 
Cal destacar que el nivell d’endeutament a Palafrugell en aquell moment se situava a
Palafrugell sobre un 32%, un % molt més que raonable i correcte. I no és de justícia
que des del govern central  ens obliguin a aquesta acció, quan des de fa anys els
diferents consistoris (alcaldes i regidors/es, i tècnics/ques) han fet una bona feina en la
gestió econòmica. 
 
En aquest sentit, podem dir que el nostre ajuntament no havia estirat més el braç que
la màniga, ni s’havia compromès econòmicament com si ho havien fet molts altres i no
gaire llunyans amb un endeutament d’un 110%. I ara l’aplicació d’aquesta llei ens feia
passar  a  tots  pel  mateix  raser,  tant  aquells  que  han estat  irresponsables  amb les
finances municipals (que no oblidem són diners de tots els ciutadans) com aquells que
hem fet correctament els deures.
 
D’aquesta manera com Ajuntament ens quedàvem sense estalvi, sense reserva...  i
això  ens  sembla  temerari....  i  si  arriba  una  sentencia  a  complir?  i  si  arriben
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imprevistos?... Perdíem tots els estalvis, que tants esforços costa mantenir.
 
Per tot això,  ara més que mai, es fa necessari revisar mesures aprovades pel govern
central que s’apliquen a tothom per igual,  produint efectes negatius a determinants
ajuntaments, com el cas de Palafrugell, sense tenir en compte si aquests ha dut a
terme una bona gestió pressupostària. 
 
Cal evitar que la bona gestió sigui castigada i acabi comportant un cost més elevat per 
els  ajuntaments  que des de fa  anys  hem fet  la  feina ben feta.  Sense oblidar  que
aquesta llei és totalment una invasió de competències a l’autonomia local.
 
Per tot  això,  proposem     al  ple de la  corporació L’ADOPCIÓ DELS SEGÜENTS  
ACORDS:

Primer.- Demanar al govern central que els Ajuntaments amb bona gestió econòmica
puguin  disposar  del  romanent  de  tresoreria  per  a  altres  finalitats,  que  no  sigui
obligatòriament l’amortització de crèdit.
  
Segon.-  Demanar al govern de la Generalitat, als grups parlamentaris i a les entitats
municipalistes  que treballin  en  aquest  sentit,  explorant  vies  de  solució  que,  sense
generalitzar, sí que puguin resoldre els casos concrets dels ens locals que han fet bé
les coses, com és Palafrugell. 
 
Tercer.- Reiterar la  nostra  preocupació  com a món local  català  davant  la  reforma
municipal  prevista  a  l’avantprojecte  de  llei  de  Racionalització  i  Sostenibilitat  de
l’Administració Local.
 
Quart.-  Traslladar  aquesta  acords  al  Govern  de  l’Estat  espanyol,  als  Grups
parlamentaris del Congrés i del Senat, al President de la Generalitat de Catalunya, als
Grups parlamentaris del Parlament de Catalunya, a la FEMP, a la FMC i a l’AMC i als
membres del Consell Econòmic i Social de Palafrugell”

Continua la senyora Rivas manifestant que voldria introduir una esmena en el redactat
de la moció, perquè no és correcte parlar de romanent de tresoreria, sinó que hauríem
de parlar de superàvit de la liquidació pressupostària, jo he utilitzat el concepte de
romanent de tresoreria perquè és més fàcil d'entendre per tothom, però segons la Llei
és el  superàvit  de la liquidació pressupostària, per tant, demanaria, si  us plau, que
s'introduís,  on  posa  romanent  de  tresoreria,  el  superàvit  de  la  liquidació
pressupostària, jo he posat romanent perquè és més fàcil entendre una paraula per
l'altra,  això  per  una  banda,  i  per  l'altra,  anunciar  també,  que  segons  he  tingut
coneixement, l'Associació Catalana de Municipis, ja ha començat a fer les gestions en
aquest sentit, per tant, comencem a donar-los-hi suport. 

- senyor Fernàndez: Per posicionar al govern, dir-li que aquesta moció, evidentment, la
compartim. La compartim, no tant perquè és el que diu vostè, sinó perquè la gran
preocupació  que  jo  crec  que  aquest  Consistori  ha  de  traslladar,  és  que  la  crisi
econòmica,  entre  altres  coses,  sobretot  des  d'aquests  últims  mesos  s'està  fent,
utilitzant per registrar competències, per d'alguna manera atacar frontalment el que és
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l'autonomia  municipal,  recordem la  puja  de l'IBI,  a  veure  si  ens  varen  demanar  a
nosaltres perquè havíem de pujar  l'IBI  a  tots  els  ciutadans,  i  aquest  any 2013 ho
haurem de  fer  igualment,  i  això  jo  sí  que  diria  que  és  una  deslleialtat  claríssima
institucional entre administracions, per tant, a mi, com a Alcalde, com a govern, ens
preocupa, ens preocupa aquesta deriva en la que hem entrat, perquè és veritat que
segurament  ara estem en un moment  cal  revisar  alguns procediments  per  millorar
l'eficàcia i l'eficiència de la gestió de tot el que és públic, és evident això, segurament
hem  fet  excessos  que  no  havíem  de  fer,  però  bé,  d'aquí  a  intentar  acotar  les
possibilitats que pot tenir qualsevol administració per fer els seus pressupostos, és
molt complicat, perquè si anem en aquest línia, fins i tot ara sembla ser que potser hi
haurà una ordre que ens dirà l'increment màxim que hi pot haver, d'un any a l'altre, en
despesa corrent, al final els faran els pressupostos des de Madrid, i a Madrid els faran
des de Brussel·les, i aleshores, no sé on estarà el poder polític al final, si anem limitant
tant el poder polític, aquí, els regidors, quan fem eleccions, s'hauran de presentar per
gestionar el que ens donin.
Jo crec que és preocupant, per tant, fet aquesta reflexió, dir-li que el govern donarà
suport i que estem preocupats, perquè crec que les Lleis que estan fent no discriminen
a ningú, fan per tothom igual, i aquells que hem fet els deures durant molts anys, com
és aquest Consistori, ens tracten igual, i per tant, jo crec que això s'ha de denunciar,
però més enllà del que tenim ara, en aquest moment sobre la taula, em preocupa el
que vindrà, i el que vindrà, pel que sonen, és que segurament que el pressupost, per
molt  bona voluntat  que pugui  tenir  un govern determinat  de pujar  l'Educació o els
Serveis Socials, un 5 o un 6% d'un any per l'altre, possiblement això no es podrà fer
perquè  estarem  limitats  a  aquests  creixements,  i  això  és  molt  perillós,  perquè  la
tendència  que  hi  ha  és  aquesta,  per  tant,  pot  ser  que  quan  nosaltres  estiguem
treballant en un pressupost sense tenir en compte això d'entrada, però ens podem
trobar que d'aquí a l'aprovació, que serà a finals de novembre, haguem de fer algun
ajustament en la línia del que puguin fer des de Madrid en aquest sentit. Per tant, ja li
dic que li donem suport, però en preocupa la situació.

- senyora Galiana: És evident que la situació ens preocupa a tots, però des del govern
Espanyol  s'han  hagut  de  prendre  aquestes  mesures  perquè  tots  hem  de  ser
conscients de quina és la situació en la qual es troba Espanya i en la qual es troba
Catalunya,  per tant,  nosaltres no hi  podem donar  suport  perquè són mesures que
puntualment  poden  haver-hi  determinats  municipis  que  se  sentin  afectats  o  que
creguin que no necessiten aquest excessiu control però que en un futur potser sí que
el necessiten, per tant això és una cosa que nosaltres hem d'acatar perquè per sortir
d'aquesta crisi i per tirar endavant, el que hem de fer és estar units i anar tots plegats, i
per fer això, hi ha d'haver una unió i una corresponsabilitat d'institucions i hem d'anar
agafats de la mà per poder tirar endavant, per reduir el nostre dèficit i per poder tornar
el nostre deute. A ningú se li escala que constantment s'està parlant en els mitjans de
comunicació si Espanya es rescata, si no es rescata, i quina és la situació general. Per
tant, hem d'entendre que són mesures que el govern aplica per un fi de bé i nosaltres
les hauríem d'intentar entendre així per intentar sortir de la greu situació en la qual ens
trobem. Per tant, entenem la preocupació, perquè nosaltres també la compartim, però
entenem  que  s'han  de  prendre  decisions  doloroses  i  no  podem  recolzar  aquesta
moció, que a més a més, està en clau de crítica directa al partit que representem.

- senyor Sabrià:  Primer de tot diria que si rescaten o no rescaten espanya, en tot cas,
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no serà culpa de la feina feta en els últims anys a Palafrugell, i això ho explica bé
aquesta moció. Jo ho faré molt breu, perquè crec que estem tots d'acord amb que el
que  hi  ha  aquí  escrit  ho  compartim  i  per  tant  nosaltres  hi  votarem  a  favor,  ens
agradaria que aquestes mocions fossin útils, tot i que en tenim fora dubtes. L'alcalde
ho explicava bé, d'on han vingut les últimes decisions que ens deixen sense capacitat
de maniobra, i creiem que la decisió que hem de prendre, més que fer mocions, és
tirar pel dret, però bé, som Esquerra i fa molts anys que pensem que l'única solució
que hi ha és tirar per dret. Avui hi devem ser més a prop que fa un temps, i esperem
que arribem a port. 

- senyora Rivas: Agraeixo moltíssim al govern i  a Esquerra Republicana el seu vot
favorable, no en tenia cap dubte, com en altres mocions sí que a vegades tinc dubtes,
en aquesta crec que ho compartim tots. És cert, vostè ho deia, senyor Alcalde, i a mi
m'agrada insistir-hi, estem en un Consistori on els diferents alcaldes, regidors i tècnics,
han fet una molt bona gestió econòmica al llarg dels anys, i això és innegable, i per
tant, això és un mèrit assolit per tothom, i no se'ns pot tractar a tots per igual, no tots
els ajuntaments han treballat de la mateixa forma, no s'han gastat els diners a la bali-
bala, sinó que moltes vegades s'ha dit no a determinades peticions que han formulat
els ciutadans, perquè el que volíem era tenir estalvis o perquè crèiem que no podíem
entrar en una situació de dèficit, i ara se'ns tracta igual que si nosaltres fent les nostres
polítiques, haguéssim fet pur i dur electoralisme concedint tot el que demanaven els
ciutadans. Per tant, agrair el vot favorable, crec que ho compartim, i a més a més, és
gravíssima la invasió de competències locals que en aquests moments estem tenint,
com vostè deia i com deia el company d'Esquerra Republicana. Miri, no és una crítica
directa  al  Partit  Popular,  és  una  defensa  dels  interessos  dels  ciutadans  i  de  les
ciutadanes de Palafrugell i de la gestió econòmica, per tant, gràcies als grups que li
donaran suport. 

Tot seguit se sotmet a votació la moció presentada pel grup municipal de l'Entesa –
Junts Per Palafrugell, per demanar que els Ajuntaments com Palafrugell, amb bona
gestió econòmica, puguin disposar del seu romanent de Tresoreria, per la qual cosa,
en conseqüència:

Vista la moció presentada pel grup municipal de l'Entesa – Junts Per Palafrugell, per
demanar que els Ajuntaments com Palafrugell, amb bona gestió econòmica, puguin
disposar del seu superàvit de la liquidació pressupostària, l'exposició de motius de la
qual diu així:

L’aprovació  de  la  Llei  Orgànica  2/2012  d’Estabilitat  Pressupostària  i  Sostenibilitat
Financera  de  27  d’abril  de  2012  en  el  seu  article  32  obligava  forçosament  als
Ajuntaments a que el superàvit de la liquidació pressupostaria, és a dir, el romanent de
tresoreria, es destini a reduir l’endeutament net. 
 
En el cas de l’Ajuntament de Palafrugell, suposava que els 1.427.527 € d’estalvi de
l’any passat s’havien de destinar obligatòriament a amortitzar  crèdit.  Essent aquest
important  estalvi  un  esforç  col·lectiu  de  l’exercici  2011,  compartit  entre  el  govern
anterior i l’actual.
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Cal destacar que el nivell d’endeutament a Palafrugell en aquell moment es situava a
Palafrugell sobre un 32%, un % molt més que raonable i correcte. I no és de justícia
que des del govern central  ens obliguin a aquesta acció, quan des de fa anys els
diferents consistoris (alcaldes i regidors/es, i tècnics/ques) han fet una bona feina en la
gestió econòmica. 
 
En aquest sentit, podem dir que el nostre ajuntament no havia estirat més el braç que
la màniga, ni s’havia compromès econòmicament com si ho havien fet molts altres i no
gaire llunyans amb un endeutament d’un 110%. I ara l’aplicació d’aquesta llei ens feia
passar  a  tots  pel  mateix  raser,  tant  aquells  que  han estat  irresponsables  amb les
finances municipals (que no oblidem són diners de tots els ciutadans) com aquells que
hem fet correctament els deures.
 
D’aquesta manera com Ajuntament ens quedàvem sense estalvi, sense reserva...  i
això  ens  sembla  temerari....  i  si  arriba  una  sentencia  a  complir?  i  si  arriben
imprevistos?... Perdíem tots els estalvis, que tants esforços costa mantenir.
 
Per tot això,  ara més que mai, es fa necessari revisar mesures aprovades pel govern
central que s’apliquen a tothom per igual,  produint efectes negatius a determinants
ajuntaments, com el cas de Palafrugell, sense tenir en compte si aquests ha dut a
terme una bona gestió pressupostària. 
 
Cal evitar que la bona gestió sigui castigada i acabi comportant un cost més elevat per 
els  ajuntaments  que des de fa  anys  hem fet  la  feina ben feta.  Sense oblidar  que
aquesta llei és totalment una invasió de competències a l’autonomia local.
 
El  Ple  de  l'Ajuntament  acorda  per  majoria  amb  els  vots  a  favor  dels  senyors
Fernández,  Rocas,  Vencells,  Rangel,  les  senyores  Zaragoza  i  Mauri  (PSC),  dels
senyors Gómez, Prats, Pujol, i les senyores Montalban i Frigola (CiU), dels senyors
Sabrià,  Vilà,  Lledó,  la  senyora Farrarons (ERC),  el  senyor  Genover  i  les  senyores
Rivas i Recio (Entesa) i el senyor Guerra (PxC), total dinou vots a favor; el vot en
contra de la senyora Galiana i el senyor Rodrigo (PP), total dos vots en contra:

Primer.- Demanar al govern central que els Ajuntaments amb bona gestió econòmica
puguin disposar del superàvit de la liquidació pressupostària per a altres finalitats, que
no sigui obligatòriament l’amortització de crèdit.
  
Segon.-      Demanar al govern de la Generalitat, als grups parlamentaris i a les entitats
municipalistes  que treballin  en  aquest  sentit,  explorant  vies  de  solució  que,  sense
generalitzar, sí que puguin resoldre els casos concrets dels ens locals que han fet bé
les coses, com és Palafrugell. 
 
Tercer.- Reiterar la  nostra  preocupació  com a món local  català  davant  la  reforma
municipal  prevista  a  l’avantprojecte  de  llei  de  Racionalització  i  Sostenibilitat  de
l’Administració Local.
 
Quart.-      Traslladar  aquesta  acords  a  al  Govern  de  l’Estat  espanyol,  als  Grups
parlamentaris del Congrés i del Senat, al President de la Generalitat de Catalunya, als
Grups parlamentaris del Parlament de Catalunya, a la FEMP, a la FMC i a l’AMC i als
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membres del Consell Econòmic i Social de Palafrugell.

12.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE L’ENTESA JUNTS PER PALAFRUGELL
INSTANT A LA GENERALITAT DE CATALUNYA A EVITAR LA PRIVATITZACIÓ
DE  L'EMPRESA  PÚBLICA  AIGUES  TER  LLOBREGAT  I  GARANTIR  EL
COMPLIMENT  DELS  CABALS  LEGALS  DE  MANTENIMENT  DEL  RIU  TER.-
Aprovació.- 
 
Intervé la senyora Rivas manifestant que aquesta moció sí que és un copiar – pegar
literal,  és la mateixa que la moció que impulsada la Plataforma “Aigua és vida”.  A
l'annex de la Moció hi ha els que formen part de la Plataforma, els hi he posat totes les
entitats i associacions que formen part d'aquesta entitat i que és la Plataforma “Aigua
és vida”. El senyor Rangel m'ha estat buscant durant el dia d'avui per parlar de la
transacció de la moció i abans d'entrar ell m'ha facilitat una altra moció que m'ha dit
que  el  govern  l'aprovaria.  Jo  me  la  vull  acabar  de  pensar,  i  per  tant,  jo  els  hi
demanaria, jo retiro aquesta moció en aquests moments, ens l'acabem de pensar i
mirem si en podem fer una de conjunta, si els hi sembla correcte.

El senyor Fernandez intervé manifestant que li sembla perfecte perquè amb la suma
de dues en podem fer una de millor.

En conseqüència s'acorda retirar aquest assumpte de l'ordre del dia de la sessió, amb
el compromís que en el proper plenari en pugui entrar una amb les dues aportacions
fetes.

13.- INFORMES.-

No se n'efectuen.

14.- PRECS I PREGUNTES.- 

Intervé el senyor Fernàndez manifestant que abans de començar l'apartat de precs i
preguntes, contestarem les del Plenari anterior, i dir-lis que les que hi havia en relació
a l'Àrea de la Policia, les contestarem totes en el proper plenari, en aquest Ple no es
contestaran per tant, si en aquest Ple hi ha preguntes sobre la Policia, les ajuntarem
totes i en el proper Ple intentarem donar les explicacions més tots els informes que en
aquell  moment varen demanar, per tant,  la resta de regidors que tinguin preguntes
pendents, poden començar a respondre-les.

- senyor Rangel: Jo tenia algunes respostes pendents del Ple anterior, la primera era
per la senyora Galiana, que feia referència als contenidors que s'havien tret del carrer
Julivia i que ella valorava que hi havia un problema de mancança de l'oferta del servei
de  recollida  d'escombraries.  Dir-li  que  el  carrer  Julivia,  tot  i  tenir  una  densitat
residencial  relativament  alta,  és  un  carrer  paral.lel  a  l'avinguda  Baldomer  Gili,  a
l'alçada de l'avinguda Costa dels Tarongers a la zona de Calella Park, i que tot i tenir
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aquesta zona residencial alta s'ha valorat la distribució una mica diferent, eliminant una
petita àrea de tres contenidors, i en canvi potenciant una mica més a prop, una mica
més a la part més elevada, una àrea de cinc contenidors, més propera al mateix carrer
Julivia. Jo li he portat un plànol de la distribució que hi havia abans de l'estiu, i de la
distribució que ha quedat aquest estiu perquè vostè vegi i valori també que el que li
estic dient és una realitat, i que la proximitat de les diferents àrees que hi ha al carrer,
tant de la Julivia com de la Costa dels Tarongers, com del carrer Baldomer Gili, des de
qualsevol  de  les  comunitats  residencials  que  es  donen  en  aquella  zona,  és
relativament propera, després li passaré el plànol perquè el pugui consultar.
No era una pregunta però sí que era un comentari que va fer el senyor Rodrigo en
relació al Passeig de Llafranc i un problemes que hi havia hagut en relació a unes
jardineres  i  el  reg  automàtic.  Es  va  solucionar.  Dir-li  que  l'experiència  de  retallar
aquestes jardineres al llarg de l'estiu, l'any passat es va fer i  ha estat complicat la
problemàtica que s'ha generat perquè tallar i retallar plantes aromàtiques al llarg de
l'estiu  no  és  el  més  desitjable  i  que  possiblement,  molt  a  pesar  nostre,  si  la
preocupació és aquesta, ens hauríem de plantejar, quan hi hagi una futura reforma en
el passeig de Llafranc, que es fa amb aquelles jardineres. 
I després, crec que hi havia una pregunta del senyor Xavier Vilà, d'Esquerra, que em
feia referència a unes resolucions d'Alcaldia d'uns processos d'enderroc del carrer país
Valencià i era per explicar-li que el que hi havia hagut eren dos expedients paral.lels i
complementaris, d'algunes petites obres en zona verda privada que s'havien produït
en els patis dels pisos del carrer País Valencià, que són de l'INCASOL. Aquí es varen
obrir expedients i aquestes resolucions crec que eren d'execució de subsidarietat, i a
partir d'aquí tenen un determinat calendari, que quan s'iniciï finalment aquesta fase li
farem arribat com i de quina manera queda.

-  senyor  Gómez:  Crec  que  hi  havia  una  pregunta,  per  part  del  senyor  Sabrià,
demanant per un sistema d'incidències de qualitat urbana, que havia d'estar coordinat
amb l'IPEP, i volia saber quantes incidències d'aquestes s'havien traslladat, si cada
setmana l'IPEP havia tingut un resum de les incidències, a través de la Policia Local.
Bé, nosaltres ho hem demanat a l'Àrea, i l'IPEP, aquest estiu no ha rebut cap resum
d'incidències per part de la Policia Local, ni aquest estiu ni quan vostè governava, el
que sí que s'ha continuat fent, des de l'IPEP, és recollir les incidències a través de les
oficines de turisme i derivar-les a les Àrees competents. 

-  senyor  Galiana:  Volia  fer  un comentari  del  tema de les  jardineres  de Llafranc,  i
després comentar un tema que estava pendent. Si realment per tots és sabut quin és
l'estat de les jardineres, i hem de tenir present que de cares a l'estiu que ve s'ha de
buscar una solució, perquè si no és el moment de tallar-ho, s'haurà de treure, s'haurà
de buscar alguna mena de solució, perquè entenem que no és de rebut la manera com
està el passeig, amb aquestes jardineres, durant els mesos d'estiu, i  nosaltres ens
oferim per col.laborar i per buscar solucions, des del nostre grup, de cares a la propera
temporada d'estiu.
Teníem una pregunta pendent.  Nosaltres varem demanar un informe per escrit  del
tema de les plaques solars de la bòbila, i això està pendent.

- senyor Fernàndez: Doncs i farem arribar l'informe jurídic.

- senyor Genover: Queda pendent la sol.licitud de les mesures que es varen prendre
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quan estàvem en alerta...

- senyor Fernàndez: Totes aquestes les contestarem en el proper Ple.

- senyor Vilà: Quedava pendent que li vaig demanar com estava el tema de l'edifici de
l'Energia, i em va dir que ho comentarien a la Comissió Informativa d'Urbanisme, i he
llegit l'acta i no es va parlar d'aquest tema.

-  senyor  Fernàndez:  No s'ha comentat  perquè hi  ha una trobada pendent  amb el
senyor Vizcaino, que ell tenia una dia assignat i finalment no va poder venir i estem
pendents de poder-nos trobar, perquè no només tenim el tema de l'Energia, com li vaig
dir,  també  tenim  el  tema  de  les  línies  i  també  la  posada  en  marxa  de  la  nova
subestació  que  també  s'han  d'ajustar  algunes  coses,  tres  o  quatre  temes  molt
importants però no s'ha fet la reunió, per això no ha passat res per urbanisme.

- senyor Vilà: I també, no sé si quedarà dins de les preguntes sobre el tema de la
Policia,  que  ens  respondran  en  el  proper  plenari,  però  volíem saber  quina  era  la
política de l'equip de govern sobre les bandes rugoses i  les diverses peticions que
s'han fet.

- senyor Fernàndez: Això estarà tot junt.

- senyor Sabrià: Sobre la resposta del Primer Tinent d'Alcalde, dir que crec que no s'ha
acabat d'entendre el que nosaltres solicitaven, a veure si escrit s'entén millor, perquè
és un sistema de gestió d'incidències que el que fan és moure les incidències tant si
arriben des de l'IPEP com si es recullen a través de la Pda i per tant, no es tracta de
llistes que van amunt i avall, sinó de la gestió de les incidències, per tant, això els hi
preguntarem per escrit  perquè quedi ben expressat,  i  espero que en el  proper Ple
tinguem la resposta, igual que ens agradaria que la comparativa que plantejàvem en el
darrer Ple sobre el dispositiu d'estiu abastes els últims quatre anys, per tenir clara una
comparativa en què el que feia el govern anterior i que fa aquest, però crec que ens
està costant acabar d'entendre-ho i per tant, el que farem serà entrar-ho per escrit.

- senyor Gòmez: Nosaltres hem basat la resposta en el que vostè va pronunciar en
l'últim Ple i evidentment de la transcripció, però ja ens sembla bé que s'expliqui tant
com vulgui, i si s'explica diferent el contestarem diferent, però insisteixo en això, per
part de l'IPEP s'ha continuat fent un resum de totes les incidències que s'han recollit a
l'Oficina de Turisme i s'han continuat enviant a les diferents àrees corresponents.

-  senyor  Fernàndez:  En qualsevol  cas,  senyor  Sabrià,  el  ROM li  permet  poder fer
aquestes  preguntes  per  escrit  i  com  que  seran  molt  més  concretes,  després
l'explicació serà per escrit. 
Començarem ara el torn normal de precs i preguntes.

- senyor Guerra: És un prec però en realitat és una manifestació que m'han traslladat
els veïns de Calella, arrel de les pluges d'aquest mes passat, desconec el que és el
sistema tècnic del clavegueram, però el que és cert que tota la part, com deia abans el
senyor Rangel, del carrer Julivia i carrer dels Tarongers, va quedar negat més de mig
metre. Els veïns manifesten que el que està mal dissenyat o el que es podria mirar són
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els  baixants  del  clavegueram,  per  tant,  el  que se sol.licita  és  si  des  de  l'Àrea  de
Serveis tenen l'oportunitat de fer una ullada i mirar d'evitar que torni a rebentar, com
aquests dies enrere. 

-  senyor  Fernàndez: Ho mirarem, com que és un prec,  intentarem que els serveis
tècnics analitzin la situació.

- senyora Galiana: És una pregunta. Voldria que ens fessin arribar, per part de l'equip
de govern, durant aquest proper any quins projectes tenen d'inversions dels passeigs
de les platges de Calella Llafranc i Tamariu, a partir d'ara i fins l'estiu vinent.

- senyor Fernàndez: Tot això ho estem treballant en els pressupostos que aprovarem
el mes de novembre, per tant allà tindrà més o menys el detall del que són projectes
individualitzats, i la resta li podríem donar en el que pot anar a millores urbanes, però
jo crec que com que en el pressupost ho farem, no ho tenim en aquests moments.

- senyora Galiana: Sí, ja ho sé que ho farem en el pressupost, però nosaltres el que
voldríem és per poder aportar, també, les nostres opinions sobre aquest aspecte, és
saber més o menys, suposo que ja tenen més o menys una idea o un criteri sobre el
que volen fer, si ens ho poguessin fer arribar.

- senyor Fernàndez: Bé, no ho tenim tot en aquest moment, en tot cas, el que podríem
fer és quan tinguem l'avanç més o menys del pressupost d'inversions, que intentarem
donar-lo quinze dies abans o tres setmanes abans, que vostè ho tingui, i allà sortiran
els projectes, però ho estem treballant encara, per tant, el que jo no li puc dir és que li
donaré la setmana que ve aquest informe, perquè tot just estem treballant ara, primer
en ordenances, i després en tancar el pressupost de despesa ordinària, i després serà
quan afrontarem el tema de les inversions. Hi ha una llista d'activitats a fer però caldrà
concretar-les en funció dels recursos econòmics que tenim, que no seran molts en
relació a altres anys,  a nivell  d'inversions,  però jo intentaré quan més aviat  millor,
donar-li aquesta informació que vostè demana.

- senyora Galiana: I una altra pregunta era que en relació al comerç de Palafrugell, si
ens poguessin fer arribar quines actuacions es pensen fer d'aquí a l'estiu vinent, en
relació al comerç, quines actuacions noves, per reactivar el comerç del municipi, o si
tenen  previst  fer  alguna  nova  gestió  o  només  faran  polítiques  de  continuïtat,  que
llavors no farà falta que em diguin res, però si tenen previst fer algun tipus d'actuació,
una vegada més nosaltres voldríem col.laborar-hi i poder-hi intervenir.

- senyor Fernandez: Estem treballant en dues línies, tant el Primer Tinent d'Alcalde
com jo. Teníem una línia d'ajuts a nivell d'inversions per a la modernització, volem
mirar  si  podem incloure  alguna altre  apartat  que  ens permeti  subvencionar  també
alguna part de despesa corrent vinculada a l'activitat, tot l'any, però és complicat això, i
el comerç a Palafrugell el problema que té no és fruit de l'Ajuntament, el problema que
té el comerç és fruit de la crisi econòmica i per tant, nosaltres farem el que podrem,
dins  de  les  nostres  capacitats  econòmiques  i  de  competències,  el  que  no  pot  fer
l'Ajuntament és subvencionar ni pagar lloguers, no podem fer res d'això, intentarem fer
activitats que permetin que el comerç tingui més vida, però ja dic que la situació del
comerç, com d'altres sectors, és fruit de la crisi econòmica que estem patint. Estem
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intentant, fins i tot, a veure si a les ordenances fiscals podem introduir algun tipus de
bonificació. Hi estem treballant, i per tant, intentarem que en les properes setmanes ho
puguem tenir.

- senyora Galiana: Els hi agrairia que tant punt vagin avançant en aquest aspecte, ens
ho vagin posant el coneixement, per si podem aportar intervencions al respecte.

-  senyor  Fernàndez:  De  totes  maneres,  senyora  Galiana,  nosaltres  ara,  quan
comencem a fer ordenances i pressupostos, agafem les intervencions que varen fer
els companys de Consistori en relació a l'any passat, i si vostè té alguna aportació
concreta que li agradaria, ens ho presenti o bé de paraula o bé per escrit, i el govern
intentarà fer-ho. Ho dic perquè, per exemple, el senyor Lledó va fer aportacions en el
tema de les ordenances, l'any passat, i estem analitzant  a veure quines d'aquelles els
hi podem introduir.
I com deia també el Primer Tinent d'alcalde, a la Junta de Govern de l'IPEP també es
podran fer aquestes aportacions, tot el que siguin aportacions, el govern està disposat
a estudiar-les, si és amb l'objectiu d'intentar que el comerç, com altres sectors de la
Vila, es reactivin.

- senyora Galiana: Volíem també saber com estava el tema del viver d'empreses que
es va comentar que es tiraria endavant.

- senyor Fernàndez: Bé, tenim una reunió convocada, internament, per posar en marxa
la Comissió al respecte. Es va crear una comissió que és la que ha de començar a
treballar  el  que  és  el  projecte.  Però  bé,  aquí  hi  ha  dos  condicionants,  un  primer
condicionant és el condicionant econòmic, en aquest projecte l'Ajuntament, en el futur
cas, el màxim que pot arribar a aportar és la cessió gratuïta del terreny, difícilment
podrà aportar  més,  i  després es tracta de buscar complicitat  del  sector  privat  i  de
l'Administració  Pública,  bé  del  govern  Central  o  bé  de  la  Generalitat.  Per  tant,  la
Comissió començarà a treballar, com vàrem dir, aquest mes de setembre, tenim una
reunió interna convocada, per veure quan convoquem la primera reunió formalment,
durant la primera quinzena d'octubre, amb tots els membres d'aquesta Comissió, que
recordo que tots els grups polítics també han de designar a algun representant.

- senyora Recio: L'informe del coordinador de l'Àrea del Primer tinent d'alcalde, és que
abans se m'ha passat, suposo que també ens l'entregaran en el ple del mes vinent.

- senyor Fernàndez: Tots els informes que no se'ls hi han entregat avui, i que alguns
eren vinculats a l'Àrea de la Policia, i algun altre amb unes relacions col.laterals, totes
en el Ple del mes vinent.

- senyora Recio: Jo considerava que eren coses diferents, si vostè ho veu així ja està.

- senyor Fernàndez: Ho dic perquè afecta a la mateixa regidoria, a la mateixa persona,
el regidor de la Policia i el regidor coordinador són la mateixa persona, per això parlo
de col.laterals. 

- senyora Recio: Li voliem fer un prec,en el sentit que ja que en el mes d'octubre ens
faran arribar els informes que hi  ha pendents,  els hi agrairíem que quan ens facin
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arribar la informació, ens la fessin arribar només per una via, és a dir, que no ens
enviïn un mail, a un correu, a un altre i ens deixin també la informació a la guixeta,
perquè realment, i crec que no és la seva intenció, però despista molt i desorienta,
perquè al final ja no saps ni on tens els papers. 

- senyor Fernàndez: A vegades un excés d'informació despista.

- senyora Recio: No, l'excés no, és l'organització de la informació.
I  una pregunta en el  sentit  que últimament corren rumors que el  cap de la Policia
Local, el senyor Longo, deixarà el càrrec a finals d'any. Voldríem que ens confirmessin
o ens desmentissin aquest rumor.

- senyor Fernàndez: Els rumors són rumors. Jo el que dic és que aquest senyor té una
Comissió de Serveis per un any, quan ell cregui oportú si es queda o no, entrarà una
instància  per  escrit  a  l'Ajuntament  de  Palafrugell  i  una  instància  per  escrit  a
l'Ajuntament que ha d'anar, per tant, nosaltres fins que no tinguem aquesta instància
presentada, conforme la seva voluntat és incorporar-se al seu destí d'origen, perquè la
comissió de serveis era per un any, pel que ell està obligat a acabar l'any pel qual se'l
va nomenar, no li podem dir res. En tot cas, quan entri la instància, si l'entra , li farem
arribar  perquè vostè la tingui,  però jo,  rumors,  n'hi  ha molts,  a  tot  arreu,  per tant,
intento no governar via rumors. És possible que aquest senyor hagi dit que vol marxar
o  que  ho  hagi  comentat  a  algú,  però  el  govern  fins  que  no  tinguem  la  instància
presentada conforme no vol fer opció a la pròrroga que pot tenir, d'un any més de
comissió de serveis,no podem fer cap manifestació.

- senyor Fernàndez:  Si no ho recordo malament, i si és així em corregeixi, si us plau,
la Comissió era per dos anys prorrogables, any a any, o només per un.

- senyor Fernàndez: Jo crec que és 1 + 1, però el màxim que pot ser són dos anys, per
tant,  era  un  any  prorrogable  per  un  any  més,  com que  el  topall  eren  dos  anys,
normalment  sempre  hem fet  un  any,  per  tenir  l'opció  després  que  les  dues  parts
poguessin decidir si es prorroga o no es prorroga la Comissió de Serveis. 

-  senyor  Genover:  Un  prec  sobre  coincidència  d'actes.  Aquest  proper  dissabte  a
Tamariu es presenta el  llibre “Tamariu i  la seva gent”  a les set de la tarda, de la
col.lecció  Quaderns de Palafrugell,  a  la  barraca del  Liris.  A les  vuit  del  vespre,  la
Revista del Baix Empordà , dedicada a la dona que ha deixat petjada, al Museu del
suro. A tots dos actes convida vostè, és la mateixa regidoria, és gairebé impossible
anar a un lloc, gaudir de l'entorn, i anar a l'altre. Un prec en el sentit que mirin una
mica de programar millor l'agenda.

- senyor Rocas: En som conscients d'aquests disfunció. Un acte a Tamariu, una hora
després un acte aquí a Palafrugell, on han d'intervenir, el senyor Alcalde també té un
casament  a  la  tarda,  és complicat  poder  gestionar  les  agendes,  i  aquest  dissabte
suposo que haurem d'anar força de pressa tots plegats,  però en som conscients i
intentarem evitar-ho.

- senyor Genover: Una pregunta sobre el tema dels locals comercials. Amb la finalitat
d'aconseguir un model comercial coherent i adequat al municipi de Palafrugell, es va
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aprovar un Pla d'Usos comercials que regula diferents àmbits, establint en cada un
d'ells, les activitats comercials i el grau d'especialització. En l'àmbit territorial del Centre
o del nucli, l'apartat 4.18 fa prohibició expressa a la nova implantació d'establiments de
restauració no especialitzats, així com qualsevol establiment que desenvolupi la seva
activitat sota el concepte fast food, take a way, buffet, o la tipologia de Bar Restaurant
de proximitat, no especialitzat. Fa unes setmanes que s'ha obert un local que entenem
respon a un fast food, no acabem d'entendre el perquè, s'ha canviat el Pla d'Usos de
l'any  2008  i  no  ens  n'hem assabentat,  el  propietari  no  disposa  de  la  llicència,  la
llicència no correspon a la realitat, ens preocupa especialment, perquè s'ha denegat
anteriorment aquest tipus d'establiment a un altre establiment comercial, i l'Ajuntament
no pot permetre fer tractes diferencials, i ens sembla que han de tenir cura d'això per
aquest model.

- senyora Zaragoza: Li demano, primer al senyor Genover, si em pot referir quin local
és, per situar-me i no contestar-li una cosa per l'altra.

- senyor Genover: Ja li direm.

- senyora Zaragoza: Doncs jo li contestaré com està l'expedient en relació a aquest
establiment.

-  senyor  Fernàndez:  En qualsevol  cas,  senyor  Genover,  l'Ajuntament no fa  tractes
diferencials a ningú, almenys aquest govern no ha fet tractes diferencials. En tot cas, el
que sí que hi pot haver, i amb la regidora hi estem treballant, aquest Pla d'Usos que es
va fer en el seu moment, segurament ara caldrà fer alguna revisió, però sense trencar
massa l'esquema del tipus de model comercial que volem al centre del poble, per tant,
segurament que caldrà fer alguna revisió a aquest Pla d'Usos, per adaptar-lo una mica
a la situació, però sense sortir del que és la nostra aposta pel comerç i el turisme de
qualitat, per tant, difícilment al Centre del poble hi caldran totes les activitats. 

- senyor Genover: Demà es convoca el Consell Econòmic i Social, i en el punt 2 es
parla de les ordenances fiscals i el pressupost de l'any 2013. la meva pregunta és
perquè es parla allà sense haver informat als grups municipals, o bé és que en aquest
Consell, que sempre diem que és consultiu, informatiu, participatiu però no vinculant,
es tindrà en compte, de tots els membres d'aquest Consell, per definir les ordenances
fiscals i el pressupost de l'any 2013?.

- senyor Fernàndez: El Consell Econòmic i Social és un òrgan informatiu, consultiu i
participatiu, per tant, aquest punt que portem a l'ordre del dia, és un punt simplement
perquè  el  govern  manifesti  la  voluntat  que  vol  tenir  a  l'hora  d'afrontar  aquestes
ordenances i pressupostos, i recollir, doncs el mateix que hem dit abans en alguna
aportació que ha fet la senyora Galiana, en relació al tema d'incentius per l'activitat
econòmica, a partir d'aquest moment obrim un procés on els membres del Consell
podran fer aportacions tant pel que fa a les ordenances com als pressupostos, en tot
allò que creguin que fora prioritari pel municipi, perquè abans d'aprovar ordenances i
pressupostos, convocarem un altre Consell Econòmic i Social. Per tant, és un primer
contacte, en el  qual  informarem de quina és la previsió del  govern en relació a la
política d'impostos i  taxes i  en la política, sobretot,  de despesa ordinària, més que
d'inversió, perquè encara pel que fa les inversions, tenim molt encara per treballar,
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com que hi haurà una altra convocatòria addicional. Però la voluntat, senyor Genover,
és que aquest consell ens ajudi, faci aportacions, segurament que poden sortir idees
que si tècnicament és factible i això no desequilibra el pressupost, que les poden fer
nostres.. 

-  senyor  Genover:  Així,  matisant,  primer van al  Consell  i  després aniran als grups
polítics.

- senyor Fernàndez: No, primer van al Consell i després aniran al Govern. Primer jo el
que faig és intentar obrir un període de reflexió, que a mi m'ajudin a fer una proposta, i
vostès, els grups polítics tindran la proposta amb el temps oportú, abans que vingui al
Ple i també podran fer aportacions. 

- senyora Rivas: En el Ple passat se'ns va entregar el que havíem demanat, que és un
informe sobre com s'havia construït, com s'havia redactat el Pla Local de Joventut. En
aquest document demanàvem especialment, mostràvem la nostra preocupació sobre
com  s'havia  fet  el  procés  participatiu,  i  ens  alegrem molt  que  tots  els  processos
participatius que ha fet aquest govern siguin els recollits de l'anterior. És a dir, el Pla
Local de Joventut es redacta amb tots els processos participatius que va fer l'anterior
regidora de joventut, com a nou, només hi ha dues reunions del Consell  municipal
d'entitats juvenils, per tant els hi donem les gràcies per aprofitar la feina que nosaltres
varem fer, cosa que deu voler dir que no deuria estar tant mal feta. A més a més,
felicitar al tècnic, perquè és un informe completíssim i està molt ben redactat, però el
prec  és  que  tenim  la  sensació,  ara  que  ens  llegit  el  document  del  Pla  Local  de
Joventut, que no hi ha hagut direcció política, i ens preocupa que l'Àrea pugui patir una
manca de direcció política, per tant, aquest seria el nostre prec, que faríem en relació a
aquest informe.

- senyor Fernàndez: És un prec, però jo el que sí li diria és que nosaltres si el govern
anterior feia coses que eren correctes, no tenim cap problema en seguir-les aplicant,
en tot cas vostè fa una valoració i diu que això vol dir que la feina que feien vostès no
estava tant mal feta, en tot cas, això no hi diem nosaltres, ho va dir la ciutadania ara fa
un any, no ho varem dir nosaltres. Nosaltres en tot cas explicàvem que enteníem que
estava mal feta, però va ser ratificada en unes eleccions municipals, aleshores, més
enllà de si estava ben fet o mal fet, és el resultat que hi ha, i nosaltres el que funciona
ho aplicarem, no hi ha cap problema. A més, jo crec que hi ha moltes coses que en
aquest moment té l'Ajuntament funcionant, no del govern anterior, d'altres governs que
funcionen, i el que funciona, perquè s'ha de canviar'.

- senyora Rivas: Un prec, i torno a insistir amb el que ja he demanat altres vegades.
Se'm va  presentar  un  informe  sobre  la  presentació  de  queixes  amb retard.  Quan
nosaltres varem presentar la moció demanant que es contestessin les instàncies en
quinze dies, les peticions dels ciutadans que es formulen via instància, tal com vostès
ho varen anunciar públicament. L'informe que se'ns presenta és que no s'ha registrat
cap queixa ni suggeriment en referència a aquest retard. Que la gent no s'hagi queixat
via instància, que no se'ls ha contestat, no vol dir que se'ls hagi contestat. Aquí hi ha
una instància presentada el dia 29 de novembre de 2011, que encara espera resposta,
aquesta  és  una.  Per  tant,  el  prec  seria,  per  favor,  contestem les  instàncies  o  les
peticions dels ciutadans. Aquest és un però n'hi ha més.
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- senyor Fernàndez: Però és un tema genèric o és un tema específic.

- senyora Rivas: Jo n'he posat una per exemple.

- senyor Fernàndez: Però és una petició de suggeriments, és una petició concreta.

-  senyora  Rivas:  És  una petició  en la  qual  es  demana que es busquin  solucions.
Aquesta és una, n'hi ha més, i el prec és senzillament que per favor intentin contestar
les peticions en quinze dies.
I un altre prec en relació a l'informe que es va entregar al grup de l'Entesa en el darrer
Ple. No ho sé, els hi ensenyo, però jo això no ho considero un informe, no porta el logo
de  l'Ajuntament,  és  l'informe  de  la  Festa  de  l'Esport.  Siguin  una  mica  seriosos
administrativament, no porta el logo de l'Ajuntament, no diu qui l'ha firmat, no porta
data. La comparativa entre aquest informe i l'altre, que és el de Joventut, que jo diria
que és absolutament perfecte, és descomunal. Per tant, els agrairia per favor, si ens el
poden fer arribar de forma correcta. És que no sé qui l'ha escrit ni quan es va escriure,
ni si surt de l'Ajuntament, 

- senyor Fernàndez: En qualsevol cas li farem arribar, com vostè diu, però això no vol
dir que no siguem seriosos, en tot cas, l'informe pot tenir un defecte formal.

- senyora Rivas: Jo he parlat de forma, no he parlat de serietat de l'equip de govern.
Un prec o un suggeriment. Vostès varen aprovar per Junta de Govern Local que estan
elaborant un Pla per combatre el Botellon, la venda ambulant i  l'ocupació de la via
pública sense autorització. Això ens ho va explicar vostè en el Ple, i després per Junta
de Govern Local hem vist que l'havien aprovat, i que han encomanat aquest treball a
les àrees de la Policia Local, de Serveis Municipals i de secretaria. Ens semblaria, que
potser,  si  el  govern  ho  valora  convenient,  estaria  bé  que  hi  participés  l'Àrea  de
Benestar  Social,  perquè  vostès  parlen,  a  més  a  més,  d'un  tema  de  tasques
preventives, i per tant, tenim una ordenança que permet determinades coses com són
els processos de mediació. I bé, si parlem de botellon parlem de joves i per tant, jo
parlo de l'Àrea de Serveis socials, però podria parlar de l'Àrea d'Educació o de l'Àrea
de Joventut. Ens agradaria que alguna àrea social pogués donar la seva opinió en un
tema que té implicacions socials.

- senyor Fernàndez: Aquests són els responsables de fer el Pla, això no vol dir que no
hi  participin  la  resta,  és  a  dir,  els  responsables  serien  aquestes  tres  àrees  i
evidentment, si fruit del treball hi han de participar altres àrees, convidaran als tècnics
perquè hi participin. Tenen un termini de tres mesos per fer-lo, amb l'objectiu que el
que volen és que estigui operatiu, de cares a quan tenim la màxim incidència, que és
bàsicament  l'etapa d'estiu.  Però  no es  preocupi  senyora  Rivas,  que realment  això
quedarà recollit, i si fruit dels treballs es creu oportú que les altres àrees, com vostè ha
dit,  de joventut,  educació i  serveis  socials,  hi  han de participar  com a tècnics,  els
cridarem perquè ens ajudin també a fer un projecte el mes realista possible, i sobretot
que es pugui complir, perquè a vegades es poden fer grans plans i després queden de
difícil compliment. Per tant, anem a fer una cosa realista amb les nostres possibilitats.

- senyora Rivas: He parlat de Serveis Socials, perquè si estava incorporat ja dins de la
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Comissió, es donava un pes específic a l'àmbit més social, perquè creiem que són
problemes que tenen, a més a més, una vessant social important.
Un altre tema. Hi ha el desmuntatge del mòduls del Pi Verd, que corresponia a la
Generalitat de Catalunya dur a terme aquest desmuntatge, i ara falta que l'Ajuntament
finalitzi la seva feina d'acabar de desmuntar el que sí que va fer l'ajuntament, entenc
que és competència de l'Ajuntament el que va fer l'ajuntament, que era tapar el carrer,
fer  una  part  de  les  tanques,  i  acabar  una  feina  que entenem que  correspon a  la
brigada, fer-la, si no és així és que han canviat les condicions amb el Departament, de
com es feia anteriorment. Demanaríem que s'agilités aquesta feina de desmuntatge
que encara falta, perquè entenem que el carrer es tornarà a obrir, i el prec és que
s'agilitin  aquestes  feines,  i  la  pregunta  és  si  el  carrer  que  es  va  tapar  en  el  seu
moment, per poder ampliar el pàrquing del Pi Verd, entenem que, per part d'aquest
equip de govern ,es tornarà a obrir. 

- senyor Fernàndez: Ho mirarem.

- senyora Rivas: Vostès varen fer una notícia, en la qual el dia 21 de març, deien que
Palafrugell sancionaria als veïns que no retiressin l'antena parabòlica. Ens agradaria
saber quantes sancions hi han hagut des del dia 21 de març fins ara?. Aquesta era
una iniciativa que va sortir del Pla de Barris i que després varen arribar a la resta del
municipi,  i  per  tant,  donat  que ja  han  passat  març,  abril,  maig,  juny,  juliol,  agost,
setembre, sis o set mesos, que ens diguin quantes sancions s'han portat a terme i en
quin moment de tràmit està aquesta sanció. 

- senyor Fernàndez: Li contestarem. Durant aquests mesos hem estat molt centrats en
donar informació, sobretot a les comunitats.

- senyora Rivas: Sí, això ja s'havia fet anteriorment.

- senyor Fernàndez: sí, però ho varem tornar a fer perquè havia passat força temps
entre la informació que s'havia donat inicialment, i  enteníem que si començàvem a
sancionar i  no fèiem altra vegada la informació, podia haver-hi  algun buit,  però en
qualsevol cas, li contestaré exactament en el proper Ple, de les sancions que hem fet i
que s'ha fet durant aquest procés, des del 21 de març que es va anunciar que es faria
això, fins ara.

- senyora Rivas: És que el 21 de març deien que Palafrugell volia passar finalment a
l'acció i  vol  deixar endarrere el  període d'informació, és a dir,  que ja estava fet, ja
s'havia acabat el període d'informació. 

- senyor Fernàndez: Això sortia com una notícia de premsa. Jo miraria la Junta de
Govern,  perquè crec que hi  havia  un primer  procés perquè tornaven a reiniciar  la
informació, per un tema de garantia jurídica. En tot cas li contestaré en el proper Ple.

- senyora Rivas: D'acord, perfecte. I soc reiterativa, perquè en cada Ple, o presento
moció o bé ho demano de paraula, però m'agradaria saber quin és el deute actual de
la Generalitat en aquests moments.

- senyor Fernàndez: Doncs una mica més que el  mes passat o una miqueta més.
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Suposo que ara fins el mes de febrer i març serà complicat.

- senyora Rivas: Jo només demano i ja li vaig anunciar en un Ple que seria reiterativa
en aquest  tema i  que aniria  present  mocions,  aquesta  vegada no l'he  presentada
perquè pensava que ja n'hi havien suficients, però segurament en el proper Ple, si
volen la fem conjuntament. Bé en el proper Ple no sabem encara que passarà, però es
preveu el que pot passar. 

- senyor Fernàndez: Esperem que quan més aviat millor cobrem alguna cosa.

- senyora Rivas: I  per finalitzar.  Això sí que és una notícia però que l'han publicat
vostès, per tant no és un error de premsa, sinó que és publicada per vostès al web de
l'Institut. Diu que la Policia Local de Palafrugell ha tancat la campanya d'estiu 2012, on
per primera vegada s'ha planificat un dispositiu específic diari a les zones de costa. Jo
els hi agrairia que la modifiquessin.

- senyor Fernàndez: No, en tot cas li faré arribar l'informe del Cap de la Policia.

-  senyora  Rivas:  Bé,  si  vol  em faci  arribar  l'informe del  Cap,  però vostès  són els
polítics. En cap moment, ni amb totes les dades a sobre la taula, és la primera vegada
que es planifica un dispositiu específic diari a les zones de costa. Ens sap greu, vostè
ha dit que quan abans es feia una bona feina per part dels anteriors equips de govern,
com hem fet nosaltres, això es reconeixia. Això és la segona vegada que passa, fa uns
mesos vostès varen parlar que s'havia reunit per primera vegada el Consell assessor
de Comerç, que no era cert que es reunia per primera vagada, i vostè va dir que era
un error  de la  premsa.  Jo  puc reconèixer  que en aquell  moment  fos  un  error  del
periodista, el que no puc entendre és que sigui el propi Ajuntament, m'és igual que
sigui el cap de la Policia, o és el tècnic, o és el regidor que supervisa les notícies, o qui
sigui, que es parli que per primera vegada s'ha planificat un dispositiu específic a les
zones de la costa, això no és així i això ho sap tothom, per tant, els agrairia, per favor,
que suprimissin aquesta notícia.

- senyor Fernàndez: si ens hem equivocat no tindrem cap motiu per reconèixer-ho. En
qualsevol cas, jo buscaré la planificació que s'ha fet aquest any, que ha estat per escrit
i  concreta,  i  miraré  les  que hi  havia  els  altres  anys  si  també estaven per  escrit  i
concretes, i si realment no és així, no es preocupi que rectificarem.

- senyora Rivas: Pot mirar la planificació i la valoració de la planificació.

-  senyor  Fernàndez:  Sí,  sí,  no  es  preocupi.  Si  és  així,  nosaltres  en el  proper  Ple
demanarem disculpes perquè la notícia no és prou ajustada. Tots els problemes fossin
així.

- senyora Farrarons: Dues preguntes, ara que s'està acabant la temporada turística.
Un  tema  que  és  a  nivell  de  la  Generalitat,  com  està  el  tema  de  la  concessió
administrativa de les terrasses afectades per la Llei de costes, que fa un temps que
semblava que estava al caure i que encara no ha arribat la notificació?.

-  senyor  secretari:  Sí,  està  pendent  de  l'informe  de  Costes  de  Madrid.  Ara  la
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Generalitat  de  Catalunya  hauria  de  fer  la  proposta  de  resolució  atorgant  les
concessions, però està pendent que li remetin l'informe de Costes, des de fa diversos
mesos.

- senyor Fernàndez: Si ha de venir de Costes, com que ara es vol modificar la Llei de
Costes i es vol fer més flexible, suposadament no hi hauria d'haver massa problemes
en aquests moments.

-  senyora Farrarons: I  després,  també sobre les terrasses, que va sortir  en el  Ple
passat d'Ordenança Municipal, la pregunta és quin termini creuen que trigaran a tenir-
la a punt, i que han de tenir en compte que depèn de com sigui aquesta ordenança
s'ha de donar un temps i que no se'ns tiri a sobre l'estiu que ve, i que es doni temps
per fer les adaptacions que s'hagin de fer.

- senyor Fernàndez: Som conscients de tot això. Estem treballant i intentarem acabar-
la durant el mes de novembre. També som conscients que hi ha d'haver un període
transitori,  per  veure  realment  el  que  implica,  i  aleshores  aquells  establiments  que
puguin fer-ho ràpid, però si a algun establiment que li afecti i la inversió l'acaba de fer
amb llicència i autorització del propi Ajuntament, tampoc li podem dir, de cop, que hi ha
de treure i ho ha de posar de nou. Per això estem trigant més que del compte en fer
l'Ordenança,  perquè  és  prou  complexa,  però  la  voluntat  és  que  cap  el  mes  de
novembre  tinguem  un  primer  document  inicial  i  després  els  hi  farem  arribar,  per
intentar fer propostes i que sigui definitiva el mes de desembre o de gener.

- senyor Lledó: Jo tinc un prec, que és que entre l'aprovació inicial i la definitiva del Pla
de Mobilitat varem quedar que ens trobariem per acabar d'ajustar algunes coses. Més
que res és per fer un recordatori i que no ens ho trobem després en el Ple.

- senyor Fernàndez: Ho farem.

- senyor Vilà: Primer demanar-li  al  senyor Rangel si  ens podria passar també una
copia dels plànols que entregarà a Plataforma per  Catalunya,  dels  contenidors del
carrer Julivia. 
Després a la Resolució de l'alcaldia número 2185, que parla de l'anul.lació del servei
del 092, fa referència a l'informe del cap de la Policia, que no hi era adjunt o no l'he
sabut trobar, m'agradaria conèixer l'informe perquè s'ha anul.lat aquest servei del 092,
a partir de quan s'anul.larà, i si ja està efectiva l'anul.lació, si ja han retirat la retolació
dels vehicles del 092. 

- senyor Fernàndez: Li farem arribar l'informe i li explicarem en el proper Ple.

- senyor Vilà: I una última pregunta. Ja han publicat al web de l'Ajuntament, que surt el
concurs  de  jardineria,  i  suposo que no  hi  ha  hagut  cap  al.legació  que modifiqués
substancialment el plec de clàusules, tal com va dir l'entesa, que presentaria algunes
propostes, no per entorpir sinó per millorar. Hi ha hagut algun canvi o no hi ha hagut
cap canvi.

- senyor Secretari: El plec està a exposició al públic fins el dia 4 d'octubre, es poden
fer al.legacions, de moment hi ha hagut una al·legació que ha sigut l'antic encarregat
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del sector 2, i resta pendent que hi hagi al.legacions fins el dia 4 d'octubre. A partir
d'aquí s'informaran les al·legacions i  se sotmetran a la consideració del  Ple del 30
d'octubre, i es convocarà el corresponent concurs.

- senyor Sabrià: Per acabar, trobo que avui estan divertits amb l'Entesa, i per tant em
deien tornar a posar cullerada un altre cop. Jo li recomanaria que sobre l'informe de la
nit de l'esport, abans de dir que no se'ls acusi de poca seriositat per haver-lo presentat
en un paper sense el logotip, que se'l llegeixi i després tregui les conclusions, i veurà
el paper, la manca de la firma i també el contingut, i veurem que, més que tot crec que
és un divertimento més que un informe.
I  finalment,  un  tema  que  crec  que  és  interessant  de  cares  a  temes  d'activació
econòmica del municipi, i sabem que tenen temps i que només és a títol informatiu,
saber la previsió d'obres del far de Sant Sebastià com va, els terminis no són senzills, i
qualsevol retard jo crec que ens podria portar problemes bàsicament administratius i
simplement saber que tot va bé i que ho enfilarem en els propers dies.

- senyor Fernàndez: tot va bé. Hem tingut una primera reunió ja amb els adjudicataris, i
va dins de termini. Segons la Generalitat s'ha de començar les obres abans de final
d'any, i per tant, es començarà. Altra cosa és que potser abans de final d'any el que
comencem és a adequar l'entorn i a fer una primera actuació que permeti justificar que
comencem l'obra i que estem treballant. Som conscients que els terminis eren força
exigents.

I no havent-hi cap més assumpte per tractar s’aixeca la sessió essent les nou i vint
minuts del vespre. En dono fe.
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